
DAP terkejut, mula cipta alasan
Oleh SITINORHAWA MOHD. ALI
pengarang@utusan.com.my

■ KUALA LUMPUR 8 MEI

KEMENANGAN besar Barisan
Nasional (BN) dalam Pilihan
Raya Negeri Kell (PRNll)

Sarawak nyata mengejutkan paka
tan pembangkang, terutama DAP
daripada tidur yang lena.
Mula sedar kempen memfitnah

dan menanam tebu di tepi bibir
tidak 'dibeli' rakyat Sarawak, pelba
gai alasan mula dicipta dan belang
masingmasing mula kelihatan apa
bila saling menuding jari menya
lahkan sesama sendiri berikutan
kekalahan memalukan itu.

Tidak mahu mengakui kesalahan
sendiri, DAP menyalahkan seku
tunya dengan mendakwa mereka
tidak menghormati perjanjian yang
ditandatangi oleh Pakatan Harapan
untuk tidak bertembung sesama
sendiri di manamana kawasan.
Penasihat DAP, Lim Kit Siang

yang dilihat seperti tidak dapat me
nerima hakikat bahawa pengundi
Cina Sarawak sudah beralih arah
dengan memberi sokongan kepada
Barisan Nasional (BN), menjadikan
persempadanan semula kawasan
pilihan raya sebagai punca kekala
han.
Katanya, salah satu punca ke

kalahan memalukan pakatan pem
bangkang pada PRNll adalah dis
ebabkan pertembungan DAP dan
Parti Keadilan Rakyat (PKR) di be

berapa kawasan.
"Sentimen pengundi akan jadi

lebih baik bagi komponen pem
bangkang sekiranya tiada pertem
puran antara DAP dan PKR sejak
mula," katanya pada sidang akhbar
di pejabat DAP Sarawak di Kuching
hari ini, yang dipetik dari beberapa
blog berita pembangkang.

Akibat pertembungan antara
DAP dan PKR itu, DAP kehilangan
lima daripada 12 kawasan yang
dikuasai mereka sebelum ini dan
lebih memalukan itu merupakan
jumlah tertinggi pakatan pembang
kang kalah mengikut rekod.
Kegagalan DAP dan PKR men

capai kata sepakat sehingga ber
tembung sesama sendiri di enam
kawasan ternyata menguntungkan
BN apabila mereka kalah di kese
mua kerusi tersebut.
Sebagai parti baharu yang

mendakwa semakin mendapat
sambutan rakyat, PAN yang per
tama kali bertanding dalam pilihan
raya juga tersungkur apabila kalah
di kesemua 13 kerusi yang ditan
dingi.

Dalam hal itu, Setiausaha Agung
DAP yang belum disahkan, Lim
Guan Eng pula menggunakan ala
san dangkal apabila menyalahkan
populariti Ketua Menteri Sarawak,
Tan Sri Adenan Satem selain politik
wang sebagai faktor kemenangan
BN.

Beliau mendakwa punca kehi
langan lima kerusi DAP di Sarawak
adalah kerana populariti Adenan
mengaburi tindakannya menyekat
kemasukan pemimpin pembang
kang ke Sarawak.
"Populariti peribadi Adenan

mengatasi segala tindakannya yang
tidak disenangi seperti menyekat
kemasukan pemimpin pembang
kang ke Sarawak. Kewujudan poli
tik wang juga mengganggu prestasi
kami," katanya.
Katanya, parti akan menjalan

kan bedah siasat dan menunggu
laporan dari DAP Sarawak atas
kekalahan itu, termasuk kegagalan

mereka untuk membawa sebarang
kemajuan di kerusi Dayak di luar
bandar.
Menyedari PAN gagal menarik

pengundi, Timbalan Presiden PKR,
Datuk Seri Azmin Ah yang semakin
terdesak membuat pusingan U apa
bila mengajak Pas untuk kembali
bersama DAP dan PKR sebagai satu
pasukan bagi menghadapi Pilihan
Raya Umum Ke14.

"PAN dan Pas harus terus mara
bersama PKR dan DAP. Kekalahan
teruk pada PRNll jelas menun
jukkan rakyat negeri itu menolak
pertelingkahan sesama mereka,"
katanya.
Tidak cukup saling menuding

jari sesama mereka, walaupun agak
pelik, pertubuhan bukan kerajaan
(NGO) propembangkang, Bersih
pula menyalahkan peningkatan
kadar peratusan keluar mengundi
yang dikatakan naik 'mendadak'
pada petang hari berkenaan.

PP
Lim Kit Siang yang dilihat
seperti tidak dapat
menerima hakikat bahawa

pengundi Cina Sarawak
sudah beralih arah dengan
memberi sokongan
kepada Barisan Nasional
(BN), menjadikan
persempadanan semula
kawasan pilihan raya
sebagai punca kekalahan.
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388 penduduk dibawa ke pusat pemindahan

Dengkil dilanda banjir
Oteh NOR SHAFAWATIYUP

DENGKIL  Sebanyak
388 penduduk dari
enam buah kampung

di sini terpaksa ditempat
kan di pusat pemindahan
ekoran banjir yang melanda
kawasan itu sejak pukul 5 pe
tang kelmarin.
Antara kawasan yang di

naiki air ialah Kampung
Sungai Buang, Kampung
Ampar Tenang, Kampung
Revolusi Hijau, Kampung
Lalang, Kampung Semarang
dan Kampung Seri Tanjung.
Pegawai Jabatan Per

tahanan Awam Daerah
Sepang, Azli Muhidin berka
ta, kesemua mangsa banjir
yang terdiri daripada 89 ke

luarga terpaksa ditempatkan
di tiga pusat pemindahan
yang dibuka sejurus kejadian
itu kelmarin.
"Tiga pusat pemindahan

yang dibuka ialah di Dewan
Taman Gemilang Dewan Am
par Tenang dan Surau Kam
pung Sungai Buang Luar.
"Sehingga pukul 3 petang

ini (semalam), jumlah man
gsa banjir di pusat pemin
dahan tersebut kekal sama
kerana banjir masih belum
surut dan paras air dijang

ka meningkat ekoran hujan
lebat pada waktu petang,"
katanya ketika dihubungi di
sini semalam.
Sementara itu, Ketua

UMNO Bahagian Sepang,
Datuk Marsum Paing berka
ta, kejadian banjir di ka
wasan terlibat dipercayai
berlaku akibat paras air Sun
gai Langat meningkat men
dadak ekoran hujan lebat
sejak kelmarin.
"Kerajaan Pusat me

nerusi Jabatan Kebajikan
Masyarakat sentiasa me
mastikan kebajikan man
gsa terjaga dan penduduk
diingatkan agar mematuhi
arahan pihak berkuasa jika
mereka diarahkan berpin
dah," katanya ketika mela
wat mangsamangsa banjir
di Dewan Taman Gemilang
di sini semalam.
Dalam pada itu, di Kuala

Lumpur, Timbalan Ketua
Pengarah Operasi Jabatan
Meteorologi, Alui Bahari
berkata, hujan lebat yang
semakin kerap berlaku ke
tika ini terutama di Lembah
Klang sehingga menyebab
kan banjir kilat disebabkan
fenomena El Nino yang se
makin melemah.

Katanya, keadaan cuaca

panas melampau akibat El Nino
yang berlaku sekarang bertukar
hujan juga disebabkan Malaysia
kini mengalami peralihan monsun.
Bagaimanapun, beliau berkata,

keadaan hujan dan ribut petir
di kawasan Lembah Klang pada
masa ini bukan disebabkan feno
mena La Nina.

PARAS air Sungai Langat meningkat selepas hujan lebat hingga menyebabkan satu
ban pecah dipercayai menjadi punca kejadian banjir besar di Dengkil semalam.
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GAMBAR: IHSAN UNIT PENGURUSAN BENCANA BANJIR NEGERI SELANGOR
DERETAN rumah teres dan pangsapuri (kiri) yang dalam proses
pembinaan ditenggeiami air di Dengkil semalam ekoran hujan lebat.

ANGGOTA penyelamat memindahkan seorang lelaki warga emas
setelah rumahnya di Kampung Semarang, Dengkil dinaiki air akibat
huian lebat kelmarin.
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Azmin ajak PAS kembali bersama
Timbalan Presiden Parti
Keadilan Rakyat (PKR)
Datuk Seri Mohamed
Azmin Ali hari ini mengajak
PAS untuk kembali bersama

DAP dan PKR sebagai satu
pasukan bagi menghadapi
pilihan raya nmum ke14
(PRU 14).
Beliau berkata, semua

parti pembangkang perlu
bermuhasabah diri atas
kekalahan teruk pada
pilihan raya negeri (PRN)
Sarawak, semalam, yang
jelas menunjukkan rakyat
negeri itu menolak
pertelingkahan sesama
mereka.
"Justeru, Amanah (Parti

Amanah Negara) dan PAS
haruslah terus mara

bersama PKR dan DAP. Kita
perlu bergerak ke hadapan
secara bersama bagi
menghadapi PRU14 sebagai
satu pasukan," katanya
dalam kenyataan, semalam.
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'Tak salah untuk kita gagal'
■ Pensyarah kanatt FBMK UPM dapat pengiktirafcm antarabangsa dalam bidang komumkasi
Hairulazim Manmud

Ag, jmmm iada apaapa
■S rallsia kejayaan
mm yang saya kecapi,

tapi yang penting kerja de
ngan ikhlas dan belajar da
ripada kegagalan," kata Pen
syarah Kanan Fakulti Bahasa
Moden dan Komunikasi
(FBMK) Universiti Putra Ma
laysia (UPM) Dr Moniza
Waheed.

Berpegang dengan falsafah
itu, maka tidak menghairan 
kan apabila bellau yang baru
menjangkau usia 34 tahun
sudahpun memperoleh pel
bagai pengiktirafan dl pe
ringkat antarabangsa beriku 
tan sumbangan kesarjanaan
nya dalam bidang khususnya
komunikasi.
Dr Moniza berkata, tiada

salahnya untuk gagal dalam
apa sahaja yang dilakukan
dalam hidup.
Namun, apa yang penting,

tegas gadis kelahiran Kota
Kinabalu, Sabah itu, adalah
mengambil pengajaran da
ripada setiap kegagalan yang
ditempuhi.
"Tak salah untuk gagal, ta

pi apa yang utama ialah kita
belajar daripada setiap ke
gagalan itu," katanya kepada
Harian Metro.

Beliau dilahirkan pada 21
Oktober 1982 di Kota Kina
balu, Sabah.
Mendapat pendidikan awal

di Sekolah Rendah Kebang
saan SteOa Maris dan Sekolah

Menengah Convent St Fran
cis, Kota Kinabalu sebelum
memperoleh Ijazah Pertama
dari UPM dalam bidang Ko
munikasi pada tahun 2004.
Pada tahun 2005, beliau

menyertai FBMK, UPM se
bagai tutor.
Seterusnya, beliau mem 

peroleh ijazah sarjana dari
Western Illinois University
(WIU), Amerika Syarikat
(AS) dalam bidang Komu
nikasi pada tahun 2008 dan
ijazah kedoktoran dari Uni
versity of Amsterdam (UvA),
Belanda pengkhususan Ko
munikasi Politik pada tahun
2013.

"Saya kemudian kembali
ke UPM selepas menamat
kan pengajian di Amsterdam
sebagai pensyarah kanan di
FBMK pada tahun yang sa
ma," kata Moniza.
Menurutnya, pelbagai pe

luang dan pengalaman be
kerja yang dianggap luar bia

sa sepanjang berada di luar
negara.
"Di Illinois, sebagai contoh,

saya bekerja sebagai pem
bantu penyelidik dalam Ko
munikasi Interpersonal dan
juga sebagai seorang pcm
bantu pengajar dalam kursus
Pengucapan Awam.
"Di Amsterdam, saya be

kerja sebagai pembantu pe
nyelidik bagi Projek Majlis
Kajian Eropah dan mengajar

dalam topik berkaitan Bu

daya Popular di Ma
laysia," katanya.
Dalam pada itu,

sejak berkecim
pung dalam ka
jian sains sosial
pada tahun
2006, beliau
berpeluang un
tuk memben
tangkan hasil
kajiannya di
persidangan
antarabangsa di

AS, Belanda, Portugal, Bel
gium, Peru, Afrika Selatan,
Turki, Jepun, Korea Selatan
dan Singapura.
Selain itu, beliau berjaya

menerbitkan hasil kajiannya
dalam jurnal bertaraf Q1
dan Q2 iaitu aras tertinggi M
dalam penerbitan ilmiah A
bermutu dan berimpak
tinggi.
"Suruhanjaya Ko

munikasi dan Multi
media Malaysia (SK VB
. MM) turut menyedia Wm
kan geran untuk saya flL
menjalankan kajian me
ngenai belia dan media
dengan fokus kajian ini \y
untuk mengkaji isi kan *
dungan yang dikeluarkan
suruhanjaya itu mengenai
penggunaan
In

ternet secara bertanggung
jawab dalam kalangan belia
dan kesan daripada penye
ba

ran maklumat berkenaan,"
katanya.
Moniza berkata, geran Ini

siatif Putra Muda turut di

peroleh untuk menjalankan
kajian berkaitan kewartawa 
nan di Malaysia.
"Fokus kajian ini adalah

mengkaji peranan wartawan
dari sudut kandungan, pe
nulisan berita dan juga per
sepsi wartawan mengenai
tanggungjawab pekerjaan
mereka dengan membuat
perbandingan antara dapa
tan kajian di Malaysia dan
negara lain dengan jumlah
keseluruhan geran sebanyak
RM323,046 membabitkan ti
ga kajian di peringkat an
tarabangsa dan dua kajian
tempatan," katanya.
Pada masa ini, beliau me

nyelia dua pelajar peringkat
doktor falsafah (PhD), sar
jana (4) dan tujuh pelajar ija
zah selain penyelia bersama
11 pelajar PhD dan dua pe
lajar ijazah sarjana.
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rPENCAPAIAN DAN ANUGERAH
PERINGKAT TEMPATAN
SERTA ANTARABANGSA

• Memperoleh geran University of Amsterdam (UvA) untuk
menjalankan latihan dan penyelidikan di Seksyen
Komunikasi Dalaman Pertubuhan BangsaBangsa
Bersatu (PBB) di New York seterusnya menerbitkan
artikel bertajuk Values in U.N. Speeches: Understanding
the Speechwriters' Perspectives di The International
Communication Gazette (2010).

• Memenangi Pingat Emas Yayasan Pak Rashid,
UPM (2004).

. • Anugerah Pelajar Terbaik FBKM UPM.

• Anugerah Graduan Wanita Cemerlang daripada
Persatuan Graduan Wanita Malaysia.

• Dianugerahkan "The Wayne Thompson Scholarship Award
daripada Western Illinois University (2006 dan 2007).

• Memenangi Top Paper of the Intercultural
Communication Division daripada The International
Communication Association (2010)

• Dianugerahkan Best Student Conference Presentation
daripada The World Communication Association (2011). ;

u Yang penllng\
f kerja dengan «
I ikhlast dan 1
I betajar daripada I
L kegagakm M
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SULTAN Sekmgor, Sultan Sharafuddin Idris Shah melihat buku yang dihasilkan Dr Moniza (kiri) sambil diperhatikan Naib Cansebr UPM, Prof Datin
Paduka Dr Ami Ideris pada Majlis Gemilang Akademia Putra 2015 (MGAP).
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Hijrah bantu rakyat Selangor
tingkat ekonomi
Oleh FAZLINA ROSLI

SABAK BERNAM: Pinjam
an Hijrah Selangor mem
buktikan kerajaan negeri
bersungguhsungguh ma
hu membantu golongan
peniaga yang kurang ber
kemampuan untuk me
ningkatkan ekonomi me
reka.

Adun Sabak, Ustaz Sale
hen Mokhyi berkata sejak
Hijrah diperkenalkan su
dah 1,000 orang yang telah
menerima baucar pinjaman
untuk memulakan pernia
gaan dan ada yang menam
bahkan modal.

Katanya, baucar Hijrah
berasal dari skim Mimbar
dan Skimsel yang telah di
kemaskini tetapi matlamat
nya tetap sama memberi
pinjaman kepada peniaga
yang kurang modal.

"Apa yang penting bau
car Hijrah ini bukan hanya
untuk dijadikan modal per
niagaan tetapi perlu belajar
daripada orang yang ber
jaya untuk meningkatkan
ekonomi mereka," katanya.
Katanya, seramai 200

orang menerima baucer Hij
rah dalam majlis penyerah
an baucer Hijrah dan majlis

ulangtahun pertama Hijrah

cawangan Sabak Bernam.
Beliau yang juga AJK PAS

Pusat berkata, ada yang
membuat pinjaman se
banyak RMso.ooo dan ber
jaya dalam perniagaan.
Bukan itu sahaja kata

nya, lebih penting mereka
telah menunjukkan satu
sikap yang begitu amanah
dengan membuat bayaran
semula pinjaman tersebut.

Menurut beliau, pinjam
an Hijrah itu terbuka ke
pada semua masyarakat
dan kerajaan mengalualu
kan semua pihak yang tidak

berkemampuan untuk me
mulakan perniagaan.

Adun Sabak, Ustaz Salehen bersama penerima baucar Hijrah di Majlis Penyerahan Baucar
dan Sambutan Ulang Tahun Hijrah Cawangan Sabak Bernam.
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Kempen Samalaju disertai
mantan MB Selangor
SAMALAJU: Kempen Pilihan
Raya Negeri (PRN) Sarawak
ken bagi kawasan Dewan
Undangan Negeri (Dun) Samalaju
bertambah rancak apabila ia
disertai mantan Menteri Besar
Selangor, Tan Sri Abdul Khalid
Ibrahim.

Jentera PAS Samalaju
dianggap sangat bertuah kerana
tokoh korporat itu secara
sukarela yang bukan sahaja
memberi sokongan malah turut
membantu menjayakan kempen
pilihan raya negeri kali ini.

Beliau juga sempat bersama
sama jentera bertemu penduduk
sekitar serta pengunjung di Pasar

Tamu Bintulu dan mengadakan
ceramah kelompok di rumah
panjang yang hanya terdapat di

Bumi Kenyalang.
Beliau berkata, kehadirannya

dalam'PRN Sarawak ken

bertujuan untuk membalas budi
dan bantuan PAS ketika pilihan
raya lalu di peringkat Dun dan

juga Parlimen.
"Saya sekadar membalas

budi rakanrakan PAS yang telah
banyak menolong saya di Ijok,
Pelabuhan Klang dan Bandar Tun
Razak. Semoga Allah membalas
segala budi yang diberikan,"

katanya.
Beliau berkata demikian

dalam posting terbaru di laman
sosial, facebooknya pada 5 Mei
lalu sempena kunjungan beliau
beberapa hari di Sarawak untuk
membantu jentera PAS khasnya
Dun Samalaju.

Malah bukan setakat itu
sahaja, Abdul Khalid turut
memberi katakata semangat
supaya setiap ahli PAS terus
istiqamah dalam perjuangan
menegakkan Islam sepanjang

pilihan raya berkenaan.
Sebagai seorang ahli

perniagaan yang menekankan

konsep ketelusan, beliau
mengingatkan calon PAS agar
mementingkan sikap integriti
apabila melibatkan urusan
kerajaan negeri jika dipilih kelak.

Katakata itu berdasarkan
pengalaman ketika mentadbir
Selangor pada 2008 hingga
2014 yang diuruskan dengan
sempurna sehingga negeri
itu terus kekal sebagai negeri
termaju di Malaysia.

Tan Sri Khalid turut
menyatakan keyakinan PAS
mampu diterima dengan
prinsip yang mengutamakan
keadilan dan menolak sebarang
penyelewengan yang berlaku.

Calon PAS bagi Dun Samalaju, Zharudin Narudin bersama Tan Sri Khalid
Ibrahim bergambar selepas ceramah kelompok di rumah panjang.
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SRAI perlu ditambah
setiap daerah
GOMBAK: Permintaan ter
hadap penambahan Se
kolah Rendah Agama Integ
rasi (SRAI) amat tinggi me
mandangkan ibu Jaapa dan
masyarakat mahu anak
anak mereka mendapat
pendidikan Islam lebih
mantap.
Adun Gombak Setia,

Ustaz Hasbullah Mohd
Ridzwan berkata, bilang
an SRAI di Selangor amat
terhad begitu juga di Gom
bak sekitar empat buah se
kolah.

Katanya, empat buah
SRAI itu amat tidak men
cukupi meiiiandangkan
permintaan ibu bapa di ka
wasan Gombak khususnya
di Dun Gombak Setia amat
tinggi.
"Saya yakin kerajaan

negeri Selangor dapat me
nambah SRAI di setiap
daerah bagi memenuhi ke

perluan dan permintaan
ibu bapa dan masyarakat,"
katanya.
Menurut beliau, kuri

kulum di SRAI merang
kumi pelajaran agama dan
akademik yang menjadi
keperluan masyarakat hari
ini.

Katanya, SRAI Sungai
Chincin, merupakan se
kolah yang mendapat pen
capaian akademik terbaik
di Dun Gombak Setia.
"Pelajarpelajar SRAI

sebelum diterima masuk
perlu menjalani ujian dan
temuduga yang dikelola
oleh Jawatankuasa khas,"
katanya.
Beliau yakin kerajaan

negeri akan mempertingkat
dan memperkembangkan
sistem persekolahan agama
di samping memastikan ke
langsungan sistem sekolah
agama tidak tergugat.
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Istana dan rakyat berpisah tiada

Hsasi <
SEBAGAI Ketua Agama Islam

di negeri masingmasing
dan Yang diPertuan Agong

(YDPA) di peringkat Persekutuan,
Rajaraja Melayu dilihat sebagai
payung yang memayungi nasib
dan kepentingan umat Islam
selain sebagai simbol kedaulatan
negeri yang menyatukan rakyat
di dalam sesebuah negeri.

Agama Islam serta seluruh
institusi yang ditubuhkan bagi
mengurus dan mengawalnya
terletak di bawah bidang kuasa
Rajaraja Melayu. Salah sebuah
institusi penting dalam hal ini
adalah Lembaga Zakat yang
menguruskan wang kutipan
zakat di sesebuah negeri.

Barubaru ini dilaporkan oleh
akhbarakhbar tempatan Sultan
Kelantan Sultan Muhammad
V dan Sultan Selangor Sultan
Sharafuddin Idris Shah berkenan
melawat Projek Pembangunan
Ekonomi Asnaf Lembaga Zakat
Selangor di Kampung Gong
Jenerah, Pasir Puteh, Kelantan.

Projek berkenaan diusahakan
bersama Majlis Agama Islam
dan Adat Istiadat Melayu
Kelantan (MAIK) dan Pejabat
Tanah dan Jajahan Pasir Puteh
dengan sokongan Lembaga
Zakat Selangor (LZS) yang
telah menyalurkan Sejumlah
RM8.3juta.

Projek yang membabitkan
tiga segmen iaitu penempatan
berkelompok, pembinaan
infrastruktur asas dan
projek agroekonomi telah

membangunkan projek tanaman
cili yang diusahakan oleh
seramai 29 asnaf di atas tanah
seluar 17 hektar dan kini masing
masing peserta dapat menjana
pendapatan RMi,200 sebulan.

Tuanku Sultan berdua telah
berkenan menyarhpaikan kunci
rumah kepada para peserta

membabitkan 30 buah rumah
lengkap dengan perabot asas
pada majlis berkenaan.

Sesungguhnya keprihatinan
keduadua Tuanku Sultan
sehingga berkenan menjalinkan
kerjasama, merentas sempadan
geografi negeri seumpama ini
telah berjaya membuktikan
betapa sistem zakat Islam benar
benar dapat membela nasib
dan kebajikan umatnya lebih
lebih lagi apabila penguasanya,
dalam hal ini Rajaraja Melayu
sendiri dapat proaktif dan
bersatu tenaga demi agama yang
tercinta.

Dan kerjasama seumpama ini
diharapkan tidak terhad kepada
urusan zakat sematamata
tetapi boleh diluaskan sehingga
melibatkan hal ehwal lain
berkaitan agama Islam.

Inisiatif dan kebijaksanaan
serta keprihatinan Rajaraja
Melayu seumpama ini sering

meninggalkan kesan yang
mendalam ke atas jiwa rakyat
jelata khasnya umat Islam.

Hormat dan taat setia rakyat
jelata terhadap institusi warisan
bangsa dan negara yang
disanjung ini akan semakin
kental dan kukuh terutama
apabila menyaksikan Rajaraja
Melayu ke hadapan dalam
memberikan tumpuan ketas
nasib rakyat jelata.

Islam tidak syak lagi adalah
agama penyatu yang menyimpul
umpama ikatan yang kemas dan
kuat hubungan antara Rajaraja
Melayu dan rakyat jelata.

Malah menurut sejarah
beberapa inisiatif Rajaraja
Melayu dalam hal ini terus
disebutsebut sehingga ke hari
ini.

Saya teringat membaca salah
sebuah karya Allahyarham
Datuk Ahmad Boestamam yang

menyebut ketika beliau dalam
tahanan keselamatan di zaman
pemerintahan British dahulu,
Almarhum Sultan Pahang
ketika itu telah menziarahi kem
tahanan.

Almarhum telah menyapa
Allahyarham dan menegaskan
kiranya Allahyarham rakyat
Baginda, Ahmad Boestamam
adalah anak Perak, pasti
Almarhum akan menitahkan
agar Allahyarham dibebaskan
kerana berjuang untuk negara.

Selain itu menurut sejarah
Istana Selangor adalah yang
terkehadapan dalam kalangan
Rajaraja Melayu khususnya
dalam isu keprihatinan terhadap
Islam sebagaimana yang
dipamerkan oleh Sultansultan
Selangor sebelumnya dan
dicontohi Sultan Sharafuddin
Idris Shah hari ini.

Menurut rekod Sultan
Selangor yang kelima Almarhum
Sultan Alauddin Sulaiman
Syah bin Raja Muda Musa yang
memerintah Selangor selama
40 tahun dari 1898 hingga 1938
adalah antara Sultan yang
banyak menyumbang pada
Islam.

Ketika pemerintahan
Almarhum, Baginda sangat
rapat dan menerima nasihat
dari Almarhum Tengku Mahmud
Zuhdi bin Abdur Rahman al
Fathani seorang ulama dari
Patani.

Almarhum membina Masjid
Alauddin di Kuala Langat dan
Baginda sendiri beberapa
kali menyampaikan khutbah
Jumaat dan Hari Raya di masjid
berkenaan sehingga menambat
hati rakyat ketika itu.

Baginda juga turut berkarya
dan antara baitbait puisi
nukilan Almarhum berbunyi:

"Agama Islam amat sebenar,
peraturannya cukup benar.
Tetaplah padanya jangan nanar,
beroleh kebajikan yang bersinar

Keprihatinan Almarhum
Sultan Alauddin dituruti pula
oleh anakanda putera sulung
Baginda yang kemudiannya
menggantikan Baginda
atas takhta iaitu Almarhum
Sultan Hisamuddin Alam
Shah ibni AlMarhum Sultan
Alaiddin Sulaiman Shah yang
kemudiannya menjadi YDPA
yang kedua.

Antara jasa terbesar
Almarhum Tuanku terhadap
Islam di Selangor adalah apabila
Baginda mewakafkan sebuah
istana di Jalan Kota Raja
Klang untuk dijadikan
sebuah Kolej Islam
dikenali Kolej Islam Malaya
dan kini dikenali Kolej Islam
Klang yang juga merupakan
salah sebuah kolej Islam yang
ternama dalam negara kini.

Jasa dan inisiatif Rajaraja
Melayu seumpama ini dan
banyak lagi yang tidak sempat
dimuatkan terus menjadi
sebutan rakyat zaman berzaman.
Kerana itulah ketaatsetiaan
rakyat terhadap Rajaraja Melayu
sukar mahu dikikis buang.

Semoga usaha murni Sultan
Kelantan Sultan Muhammad
V dan Sultan Selangor Sultan
Sharafuddin Idris Shah diterus
dan dilipatgandakan lagi
pastinya dengan dukungan dan
sokongan rakyat.

Dan semoga kerjakerja baik
dan bermanfaat Tuanku berdua
ini dicontohi dan dituruti pula
oleh pihak istana yang lain
demi meyakinkan rakyat
bahawa istana dan rakyat
itu sebenar dan sesungguhnya
berpisah tiada.
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Rakyat Sarawak beri mesej
Timbalan Presiden PKR minta pembangkang ambif iktibar, henti berbalah
■ MOHD HAFIZ ISMAIL

SHAH ALAM  Timbalan
Presiden PKR, Datuk Seri
Mohamed Azmin Ali me
minta pembangkang supa
ya mendengar mesej yang
cuba disampaikan rakyat
Sarawak.

Katanya, mesej rakyat
negeri itu cukup jelas pada
PRN Sarawak bahawa rak
yat menolak pertelingkahan
sesama sendiri.

"Pencapaian lata mung
kin lebih baik jika sejak
awal kita bersatu hati dan

bekerjasama seperti kelazim
ankita.

"Kita harus akur yang
rakanrakan sekutu kita te
rns berbeza pendapat da
lam isu tertentu pada masa
hadapan. Namun, keyakin
an yang didorong semangat
kebersamaan selama ini
akan terus membantu kita
melangkaui perbezaan ini;'
katanya.

Menurutnya, walaupun
PKR mengekalkan kerusi
kerusinya, kekalahan DAP
juga merupakan kekalahan
bersama.

Malah, kekalahan
manamana ahli dalam
pakatan ini adalah satu ke
kalahan buat PKR.

"Justeru, Parti Amanah
Negara (Amanah) dan Pas
haruslah terus mara bersama
PKR dan DAP. Kita perlu te
rus bergerak ke hadapan se
cara bersama bagi meng
hadapi PRU14 sebagai satu
pasukan," katanya.

Mengulas lanjut, beliau
turut menyeru semua pihak
bertemu dan bermuhasabah
bagi menguruskan perbeza
an demi manfaat bersama
sebagai parti politik serta
negara.

"Sejujurnya saya yakin
bahawa dengan semangat
persaudaraan, sikap saling
tolak ansur dan saling meng
hormati, insyaALLAH
kita pasti mampu bangkit,"
katanya.

Mohamed Azmin yang
juga Menteri Besar Selangor
turut mengingatkan calon
berjaya pada PRN Sarawak

bahawa lebih banyak ker
ja keras menanti mereka di

hadapan.
"Kepada yang tewas,

pengalaman ini menjadi satu
pedoman berharga buat kita.
Pada masa sama, jangan se
sekali kita lupa, jiwa besar
dan ketabahan semangat
adalah kayu ukur sebenar
kecekalankita.

"Lazimnya, keberanian
ditafsirkan sebagai semangat
juang dan kelantangan ber
suara menentang penindas
an. Namun ada kalanya kita
terlupa, keberanian yang
lebih tinggi sebenarnya di
perlukan untuk kita insaf
merendah diri dan men
dengar suara hati orang lain,"
katanya.

Sejujurnya
WW saya
yakin bahawa
dengan semangat
persaudaraan, sikap
saling tolak ansur dan
saling menghormati,
insyaALLAH kita pasti
mampu bangkit."
 Mohamed Azmin
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MEMECANG jdwatan Pengurus
Besar Perbadanan Keniajuan
Neger. Selangor (PKNS).
Azlan Md Ahfiah mcinikul

lariggungiavvab besai dalam mer.eraiui
agensi.

Menui'iiinya scpaniang 2G15. lerlalu
banyak pencapaian merr.ba.nggakan.
lermasuk dnkuraf sebngai 'Best Affordable
Development Awards' danpada Propet ly
Insight  Prestigious Developer Avvara
201 5 merietusi ptujekprojek hartanah
knususnya pembangunan rurnah mampu
milik.

Percaya mencipla sesebuah kejayaan
adalah tidak muo.ah, Azlan beiRata.
perkara lebih sukar adalah merigekalkan
kejayaan telah dicipla selatna ini.

"PKNS akan lerus menerajui pembinaan
rurnah rnarnpu milik yang dirintis sejak
bebcrapa labun I a I u bagi kesejahteraan
rakyat.

"Seningga tahun 2020. PKNS dan
kumpulan merancang unruk melaksanakan
sebanyak 7.500 unit rumah mampu milik

"Daripada jumiah tersebut. sebanyak
i ,546 unil siap dibina dan didiarni oleh
pembeli yang layak,'' katanya.

Imsiatif iiu selari dengan sasarari awai
kerajaan negeri untuk membina 1 5,000
unit Rumah Selangorku menjelang 2C18.

Seiain menerajui proiek pembangunan
rurnah marnpu milik seperti yang
digagaskan dalam Bajet 2016. PKNS
menumpukan kepada empat lagi sl.ral.egi
teras.

Antaranya. memperkukuh sinergi
kumpulan bag) memaksimumkan
perolehan. mengukuh dan memantapkan
pembangunan modal insan. memperkasa
iadbir urus korpotm Kumpulan PKNS dan

melahirkan general u^ahawan PKNS yang
dapat menyumbang kepada pembangunan
taky^l dan ekonomi Selangor.

Pada masa sama. beiiau berazam
menjadikari isu tanah rizab Melayu
sebaga. fokus uiama dalarn kalendar
pembangunan yang dileraiui PKNS

Menurutnya. kerajaan negeri melihei
potensi besar tanab rizab Alelayu untuk
dirnajukan. PKNS melalui anak syankat
ingiri mengembangkan fokus untuk
membangunkan tanah rizab Meiayu.

Bersama tiga anak ^yarikat dipilih iaitu
PKNS Engineering and Construction Sdn
Bhd (PECE}; Selangor Industrial Corporaiion
(SIC). PKNS Infra Bhd (FIE5) dan Selaman
Sdn Bhd. memajukan tanah rizab Melayu
mempunyai pengalaman luas dalam sektor
pembinaan dan pemaju perumahan.
Kebanyakan mereka memp'jriydi
pengalaman puiuhan tahun dalam
pembangunan hartanah.

"Saya f'ikir sekarang adalah masa
paling tepal untuk memben tumpuan
kepada penyediaan rurnah kossederhana
iinggi. Lagipun kumpulan berpendapatan
seaerhana tinggi mempunyai pa^aran
tersendin serta permintaan pcrumahan
yang berkualiti.

"Matlamat pembangunan tanah
rizab Melayu dibina khususriya pembeii
Melayu kerana harganya jauh lebih rendah
daripada tanah rizab bukan Melayu (tanah
biasa) yang dianggarkan 20 hingga 30
peralus di bawah harga pasaran," katanya.

Manakala harga jualan pula beigantung
kepada lokasi, saiz dan jenis harta, hak
milik hartanah. reka bentuk dan konsep
atau gaya hidup pembangunan (lifestyle
devel

s ^
lengkapkan misi
Kerataan
: " i

i s

PROFIL
/ ' '

/.;) rrl

... r..'C, : .

I i Ml

ueveiuprneriu.
Melihat potensi ana

syarikal PKNS. beiiau
bera^akan mereka
berkebotehan uriluk

membangunkan
tanah bersaiz kecil

atau pocket land.
Lagipun

kebanyakan tanah i
rizab Melayu m
berskala kecil Jl
saha/a, sebagcti $m
contoh keluasan

2 hingga ke 4 ^
hektar.

PKNS pula
akan terus

fokus kepada
pembangunan
lanah dalam

saiz keluasan :*§§
berskala lebih
besar.

Dalam masa
sama, PKNS kini
dalam ptoses
memuktamadkan
untuk rnembeli

sebidang tanah
berstatus rizab Melayu
di Dengki] dengan
keluasan 60 hektar.
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KE5EMPATAN bertemu dengan
Pengurus Besar .Perbadanan Kemajuan
Negeri Selangor (PKNS), Azlan Md Alifiah
mencungkil beberapa isu hartanah
yang men|adi fokus utama PKNS dalam
membangunkan industri ke tahap lebih
baik.

Terdapat beberapa isu berkaitan
tanah rizab Melayu yang menjadi
tumpuannya dan perkara berbangkit
mengenai perkara itu.

Tidak ramai yang tahu, sejak puluhan
tahun lalu pihajc PKNS memainkan
peranan penting dalam membantu
mereka yang mempunyai masalah
hartanah terutama kaum Melayu.

Dalam usaha glat membangunkan
tanah tersebut, pihak PKNS kini
membantu pemilik hartanah agar ia
dibangunkan untuk kesejahteraan
bersama.

Terdapat beberapa sekatan yang
terpaksa dilalui pemilik hartanah
terutamanya tanah rizab Melayu untuk
membangunkan hartanah mereka. 

Berkongsi petua dan nasihat
kepada mereka di luar sana, PKNS
mengorak selangkah ke hadapan untuk
menyelesaikan kebolehpasar tanah rizab
tersebut.

Perbincangan secara semuka menjadi asas penting dalam setiap projek pembangunan.

PKNS bantu pemilik
dan pemaju Bumiputera

Apakah cabaran yang dihadapi bagi
membangunkan tanah rizab Melayu
berbanding hartanah biasa?

Terdapat beberapa cabaran yang
perlu diberi perhatian iaitu, kumpulan
sasar (target buyer), harga |ualan,
institusi kewangan, lokasi dan kos
infrastruktur. Bagi kumpulan sasar,
hanya pembeli Melayu dibenarkan
untuk membeli dan memiliki tanah itu.
Dari segi harga jualan, hartanah perlu
bersaing secara kompetitif dengan
pembangunan bukan tanah rizab
Melayu lain. Ini kerana harga jualan jauh
lebih rendah daripada harga pasaran
sebanyak 20 hingga 30
peratus. Keuntungan
yang diterima pemaju
juga lebih rendah.
Bagi institusi
kewangan pula,
beberapa bank
keberatan

membiayai 
projek di
atas lanih
berstatu 

rizab Melayu disebabkan
status tanah tidak boleh
dijual mahal dan terhad
kepada kumpulan sasaran
Melayu. Sementara itu,
lokasi pula berdekatan
dengan pinggiran bandar
kerana tanah rizab
Melayu adalah tanah jenis
pertanian yang perlu dinaik
taraf dengan kemudahan
infrastruktur. Akhir, kos
infrastruktur pula lebih tinggi
disebabkan lokasi berjauhan
daripada pembekal air dan
elektrik.

Mereka perlu mengemukakan
tawaran atau cadangan untuk
pembangunan yang dimaksudkan.
Anak syarikat PKNS sebagai
contoh akan melakukan penilaian
terlebih dahulu sebelum proses
pembangunan dilaksanakan.
Kajian terhadap fleksibiliti dari segi

 kebolehpasaran produk dan nilai
 pulangan pembangunan yang
 menarik sebelum memuktamadkan
 sesuatu projek usaha sama itu.

Bagoimana pula kelebihan
merniliki tanah rizab
M'.I.kl. adakah ia berbaloi
atau tidak?

 Kami percaya bahawa setiap
tanah mempunyai potensi. Sebagai

^ contoh, kita melihat tanah ini
wr ma mpu memberi peluang kepada
r pemaju untuk membangunkan

pro|ek kediaman bagi menampung
jipi rriuitaan pembeli Melayu. Kami

juga memastikan kumpulan ini
mampu memiliki rumah idaman sendiri.
Pembatignan tanah rizab Melayu

sebenarnya tetap menguntungkan
walaupun tidak selumayan
dengan tanah berstatus biasa.
, Pembangunan di atas tanah

ini akan meningkatkan nilai
hartanah dan ekonomi ■
setempat. Sekali gus, ia
luga meningkatkan gaya

 hidup sosial orang Melayu
 .terutama di kawasan pinggir

bandar. Contohnya, lokasi
berhampiran dengan

« projekprojek terkenal
seperti Taman Rimbayu,
|alan Kebun.

. Sefaku anak syarikat
PKNS, apakah penglibatan

atau pembangunan yang

dilakukan keempat pemaju hartanah
terpilih ini?

Dengan slogan PECB, 'Dimensi Baru
bagi Pembangunan Tanah Rizab Melayu'
memberi pandangan yang baru kepada
pembangunan rizab Melayu dengan
menyediakan produk yang berkualiti
tinggi serta reka bentuk moden dan
terkini. Sebagai salah satu anak syarikat
PKNS, PECB juga melaksanakan konsep
pembangunan 'mainstream' dengan
mengambil pendekatan menyediakan
kemudahan seperti 'conceal drainage',
jalan luas dan kabel bawah tanah.

Manakala SIC pula menggalakkan
pembangunan mampan termasuklah
penggunaan elemen bangunan hijau dan
sistem 'rain water harvesting'. Bagi PIB,
mereka juga menerapkan pembangunan
yang berunsurkan elemen hijau. Melalui
inisiatif yang diberikan oleh anakanak
syarikat PKNS, ia akan membawa imej
baharu kawasan perumahan tanah rizab
Melayu ke satu tahap baharu.

Sekiranya pemilik tanah rizab
Melayu ingin menjalankan usaha sama
dengan PKNS atau anak syarikat bagi
pembangunan tanah tersebut, apakah
kriteria dan lanekah perlu diambil pemilik
tanah?

Bagi menghidupkan semula
tanahtanah rizab Melayu
terpinggir. apakah solusi dan
harapan terhadap pembangunan

yang akan dilaksanakan PKNS di masa
hadapan?

Harapan kami agar permintaan
pemilikan dan jualan tanah ini akan
terus berlangsung dan sentiasa menjadi
pilihan khususnya warga Bumiputera.
Biarpun pelbagai halangan dan dugaan
perlu ditempuhi, anda dinasihatkan
jangan putus asa. Saya berharap tanah
jenis ini secara berterusan menjadi
permintaan tinggi daripada kalangan
pembeli Melayu. Ia adalah langkah
untuk meningkatkan jualan projek itu
di tanah Rizab Melayu. Biarpun kos
infrastruktur kadang kala mengganggu
pembangunan kerana kosnya agak
tinggi dan di luar kemampuan pemilik
tanah.

Bagi merancakkan pembangunan di
atas tanah rizab Melayu adalah penting
buat agensi kerajaan atau kerajaan
sendiri menyediakan infrastruktur
asas di sekeliling tanah tersebut. Kami
percaya dapat menarik lebih ramai
pembeli Melayu untuk memiliki
kediaman di tanah rizab Melayu,
dan Kumpulan PKNS akan sentiasa
memenuhi permintaan dengan
menyediakan kediaman berkonsepkan
pembangunan mampan. Bukan itu
sahaja, ia harus didatangi dengan reka'
bentuk moden, kawalan keselamatan
efektif dan persekitaran harmoni.
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PIBG bantah projek pangsapuri
Lokasi tidak strategik tambah kesesakan trafik, ancam keselamatan pelajar
■ HAFEZDZULLAH HASSAN

SHAH ALAM  Jawatankuasa
Bertindak Persatuan Ibu Bapa dan
Guru (PIBG) Sekolah Kebangsaan
(SK) Subang Bestari sepakat mem
bantah pelaksanaan projek pembina
an pangsapuri 16 tingkat berhadapan
dengan sekolah berkenaan di Subang
Bestari, Seksyen U5, di sini.

Pengerusi Jawatankuasa Bertindak
PIBG, Abdul Razak Mohammad, 45,
berkata, pelaksanaan projek akan me
nyebabkan wujudnya isu klasik te
ngah bandar seperti kesesakan lalu
lintas, keselamatan pelajar dan par
kirbtrtindih.

"Sekarang ini kawasan sediase
sak terutamanya apabila ibu bapa
mengambil dan menghantar anak
mereka kerana sekolah ada dua
sesL

"Kesesakan secara tak lang
sung akan menyebabkan parkir ber
tindih, mengganggu lalu lintas dan
menyukarkan penduduk serta ibu
bapa keluar masuk ke kawasan seko
lah dan pangsapuri;' katanya kepada
Sinar Harian, di sini, semalam.

Menurutnya, projek pangsapuri
juga tidak sesuai dibangunkan di lo
kasi berkenaan kerana kedudukannya
tidak strategik.

"Projek berkenaan hanya 50 me
ter dari sekolah dan bersempadan
secara langsung dengan pencawang
elektrik 33 kilovolt Amp (KVA) serta
stesen minyak.

"Laluan masuk ke tapak pangsa
puri juga tidak praktikal kerana jarak
nya cuma 100 meter dari jalan uta
ma" katanya.

Beri kesan persekitaran
Katanya, pelbagai masalah akan

wujud dan memberi kesan kepada

persekitaran serta ketenteraman pen
duduk apabila pembinaan projek di
jalankankelak.

"Jalan dan binaan rumah akan ro

sak... kemungkinan pemaju gagal me
matuhi syarat pembinaan seperti tak
menyediakan perangkap lumpur dan
sebagainya.

"Pencemaran bunyi, habuk, asap
kesan daripada keluar masuk kendera
an berat juga akan memberi kesan ke
pada suasana pembelajaran dan akti
viti kokurikulum pelajar SK Subang
Bestari;'katanya.

Justeru, beliau berkata, kerajaan
negeri seharusnya mengambil kira
faktor berkenaan sebelum melulus
kan projek pembangunan ita

Sepatutnya mereka fikir untuk
memberi kesejahteraan kepada rak
yat bukan menyesakkan penduduk di
kawasan kornuniti yang padat.

"Mereka juga mesti menawarkan
penduduk dengan kediaman yang
harmoni dan bebas masalah yang di
hadapi penduduk bandar" katanya.

Sehubungan itu, satu me
morandum diserahkan kepada ke
rajaan negeri supaya Menteri Besar
Selangor, Datuk Seri Mohamed
Azmin Ali dapat menilai dan me
nimbang semula projek yang
direncanakan.

Kami tak menolak pembangun
an tetapi kami bantah projek pang
sapuri ini dilaksanakan di depan se
kolah ini.

"Kerajaan negeri boleh me
laksanakan projek pangsapuri ini di
manamana lokasi yang mereka ke
hendaki tetapi bukan di sini, di tem
pat yang sedia sempit dan terhimpit;'

katanya.

Jar^ji teliti aduan
Sementara itu, Mohamed Azmin

ketika mengulas isu terbabit ber
kata, pihaknya akan meneliti me
morandum bantahan yang dikemuka
kan Jawatankuasa Bertindak PIBG SK
Subang Bestari itu.

"Saya menyatakan bahawa pem
bangunan itu penting dan kita juga
mahu jaga kesejahteraan dan ke
harmonian rakyat di sekitarnya,"
katanya.

Menurutnya, perkara itu akan
diteliti bersama Majlis Bandaraya
Shah Alam (MBSA) untuk memper
timbangkan permintaan PIBG seko
lah berkenaan.

"Mereka kata terlalu dekat de
ngan sekolah dan saya dah jelaskan
dasar kerajaan negeri Jdta tak boleh
bina Rumah Mampu Milik di kawa
san pedalaman sematamata untuk
kurangkan kos

"Kalau kerajaan negeri nak ambil
jalan mudah untuk kurangkan kos
kita boleh buat di kawasan pedalam
an tetapi tak adil bagi mereka ditolak
ke kawasan desa," katanya.

Katanya, projek pangsapuri di
bangunkan di kawasan berkenaan ke
rana mahu penduduk menikmati ke
hidupan lebih baik di tengah bandar.

"Mereka berpendapatan kecil dan
sederhana, lebih baikjika lokasi dekat
dengan sistem pengangkutan awam
dan sekolah.

"Kami mahu supaya anak
anak mereka dapat ke sekolah tan
pa kenderaan, sekali gus menjimat
kan kewangan keluarga mereka,"
katanya.
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Swan dakwa tiada perkembangan terbaharu
SHAHALAM PresidenPersatuan
Air Selangor, Kuala LQmpur dan
Putrajaya (Swan), Muhammad Tariq
Lcx>ng Abdullah mendakwa Kerajaan
Selangor tidak memberi sebarang
perkembangan berhubung projek
Horas.

Muhammad Tariq berkata, pihak
nya hanya mengetahui bahawa projek
Horas itu hanya efektif dalam musim

yang biasa.
"Bagi musim yang luar biasa se

perti El Nino atau kemarau, Horas itu
dipercayai tidak berapa berkesan.

"Segi status projek itu, Kerajaan
Negeri sudah lama tiada sebarang per
kembangan kepada rakyatkatanya
kepada Sinar Harian mengulas per
kembangan tersebut.

Menurutnya, tambahan pula, se

karang memang susah mahu dapat
status empangan dan simpanan air
simpanan di Selangor sekarang.

"Semua maklumat tidak seperti
Syarikat Bekalan Air Selangor Sdn
Bhd (Syabas) dulu. Susah nak ambil
tahu tahap simpanan bekalan air.

"Kalau tidak salah saya, simpanan
air belum lagi mencapai tahap 10% ke
ataskatanya.
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HHV
Kronologi Projek Horas
15 Mac 2014
BESTARIJAYA  Bagi
menambah bekalan air mentah
kepada pengguna di Lembah
Klang, Kerajaan Negeri
metaksanakan projek Horas 600
yang dijangka siap Julai 2015.
Menteri Besar, Tan Sri Abdul
Khalid Ibrahim berkata projek
yang dibangunkan di kawasan
betas lombong bijih timah
seiuas 235 hektar di Kampung
Sungai Darah itu mampu
membekalkan air biersih antara
600 hingga 700 Juta Liter Sehari
(JLH).

Datuk Sen Mohamed Azmin Ali
berkata projek Horas 600 yang
dibangunkan Kerajaan Selangor
menunjukkan perkembangan
projek 35 peratus.
"Sebab itu kita mahu memastikan
projek Horas 600 ini dapat
disiapkan September 2015,"
katanya

Exco Infrastruktur dan
Kemudahan Awam, Zaidy Abdul
Talib berkata menerusinya tiga
loji rawatan terlibat mampu
membekalkan 436 JLH kepada
Petaling, Shah Alam dan Klang.
"Projek Mitigasi 2 tidak akan
berjaya jika tidak ada bekalan
air mentah mencukupi. Sebab
itu kita mahu memastikan
projek ini disiapkan September
ini," katanya

9 April 2015
SHAH ALAM  Exco Insfrastruktur
dan Kemudahan Awam, Zaidy
Abdul Talib memaklumkan projek
Horas 600 beijaya membekalkan
air mentah sejumlah 160 juta liter
sehari sejak April 2014 walaupun
belum siap sepenuhnya.
Katanya, ia mampu menampung
keperluan air mentah tambahan
300 juta liter sehari untuk projek
Mitigasi 2 apabila projek itu siap
sepenuhnya, pada September
2015.

13 Jun 2014
KUALA SELANGOR  Kerajaan
Selangor digesa mendedahkan
analisis kandungan bekalan air
menerusi pelaksanaan projek
Horasr
Katanya walaupun Menteri
Besar Tan Sri Khalid Ibrahim
memberi pelbagai jaminan
namun rakyat Selangor berhak
untuk mengetahui mengenai
keselamatan sumber air
daripada projek Horas itu.

29 November 2014
PUTRAJAYA  Menteri Besar,

19 Julai 2015
SHAH ALAM  Projek Horas 600
mampu menampung keperluan
air mentah tambahan 300 juta
liter sehari (JLH) untuk projek
Mitigasi 2 apabila kolam Horas
fasa 1 itu siap sepenuhnya, pada
September ini.

29 Mac 2016
SHAH ALAM  BN Selangor
mempersoalkan tindakan
kerajaan negeri tergesagesa
meluluskan pembinaan dua loji
rawatan air (LRA) baharu
sedangkan sepatutnya
menyiapkan dahulu Sistem
Pembesaran Sungai Hibrid
(Horas) di Sungai Selangor
untuk menampung bekalan air.
Ketua Penyelaras Dun BN
Selangor Datuk Mat Nadzari
Mat Dahlan menyifatkan
pembinaan dua LRA dengan
peruntukan RM800 juta itu
sebagai satu pembaziran
berikutan projek Horas di
Bestari Jaya yang dibina pada
Mac 2014 masih tergendala.
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Kerajaan negeri
punca rakyat rugi
SUBANG JAYA  "Kalau kerajaan
negeri tak tunjuk pandai masa mereka
mula perintah Selangor, saya ingat duit
rakyat pun tak rugi RM800 juta bagi
pembinaan Loji Rawatan Air (LRA)
yang baharu," kata Pengerusi Majlis
Tindakan Persekutuan Selangor,
Datuk Seri Noh Omar.

Beliau berkata, disebabkan sikap
'nak tunjuk pandai' dan tidak mem
beri kerjasama ketika proses awal
pembinaan Loji Rawatan Air Langat
2 (Langat 2), rakyat terpaksa me
nanggung akibat dan kerugian.

Lebih dikecewakan, projek Horas
yang kononnya bagi menggantikan
Langat 2 masih tidak menunjukkan
hasiL

Sebaliknya katanya, yang men
dapat keuntungan adalah kontraktor
yang mengeluarkan pasir.

Kerajaan BN yang memerintah
Selangor sejakmerdeka katanya, su
dah nampak masalah air akan berlaku
dalam tempoh 20 tahun namun ia ti
dak berlaku dalam pimpinan kerajaan
negeri sekarang.

"Dulu mereka nak tunjuk pan

dai. . .persoal mengapa mesti bawa air
dari Pahang dan ambil tindakan sen
diri dengan membuat sistem Horas
yang kononnya masa itu nak sedut
air dari tasik dan sebagainya.

"Tetapi terbukti hingga hari ini
apa yang mereka usahakan tidak men
jadi kenyataan dan akhirnya terpaksa
akur bahawa perancangan kerajaan
BN jauh lebih baik," katanya.

Perkara itu jelas terbukti apabila
Menteri Besar, Datuk Seri Mohamed
Azmin Ali barubaru ini membuat
kenyataan bahawa Selangor akan
menghadapimasalahairkritikalmen
jelang dua tahun lagi jika loji Langat
2 tidak siap.

Noh berkata, Langat 2 masih ti
dak siap dan baru dapat dimulakan
keranakesalahankerajaan negeri yang
sepatutnya melebihkan kepentingan
rakyat sebelum ini

"Sekarang kita lihatlah.. .disebab
kan lambat siap, kerajaan negeri ter
paksa belanjakan RM800 juta pula
untuk membuat LRA baru untuk
menampung air sementara Projek
Langat 2 siap, "katanya.

Selain projek Horas, Noh turut mempersoaikan kelewatan projek Langat 2.
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Perbincangan berterusan
KLANG  Projek Hybrid Off
River Augmentation System
(Horas) 600 yang dibina bagi
menampung keperluan air
mentah tambahan penduduk
Selangor masih lagiberjalanse
perti biasa sebagaimana yang
direncanakan dua tahun lalu.
Exco Pendidikan,

Pembangunan Modal Insan,
Sains, Teknologi Dan Inovasi,
Nik Nazmi Nik Ahmad ber
kata, projek berkenaan penting
diteruskan bagi mempelbagai
kan sumber air mentah di ne

geri ini.
"Memang isu air ini ter

utamanya yang melibatkan
empangan, projek mitigasi dan
Horas dibincangkan secara
berterusan terutamanya pada
musim, kering seperti ini

NIK NAZMI

' Apabila ada keperluan sa
haja Menteri Besar, Datuk Seri
Mohamed Azmin Ali akan

panggil untuk membincang
kan perkara ini sama ada di
dalam Mesyuarat Kerajaan
Negeri ataupun Mesyuarat
Majlis Tindakan Ekonomi
Selangor (MTES)r katanya.

Jl

Menurutnya, Horas pen
ting diteruskan bagi memaSti
kan bekalan air mencukupi un
tuk menampung keperluan
rakyat Selangor.

"Statusnya masih lagi ber
jalan dan kerajaan negeri sen
tiasa memastikan projek ber
kenaan siap seoepat mungkinr
katanya.

Bagaimanapun, beliau
enggan mengulas secara
terperinci mengenai pro
jek berkenaan kerana ia be
rada di bawah portfolio Exco
Infrastruktur, Kemudahan
Awam Dan Industri Asas Tani,
Zaidy Abdul Talib.

Sinar Harian berusaha
mendapatkan kenyataan da
ripada Zaidy namun masih
gagaL
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Projek Horas berjalan dengan baik
MB sahkan projek berkenaan masih diteruskan seperti dirancang
SHAH ALAM  Kerajaan ne
geri mengakui Projek Hybrid
off River Augmentation
System (Horas) 600 yang di
dakwa tertangguh sejak ta
hun lalu berjalan lancar.

Menteri Besar, Datuk Seri
Mohamed Azmin Ali ber
kata, projek yang dilaksana
kan kerajaan negeri itu ber
jalan dengan baik.

"Syukur alhamdulillah...
projek ini berjalan lancar,
pembinaan Horas ini dapat
membekalkan air ke dalam
sungaisungai di Selangor.

"Kita juga ada kolamko
lam di Bestari ]aya yang men
cukupi untuk membekalkan

keperluan air mentah ke da
lam sungaisungai di nege
ri ini," katanya kepada Sinar
Harian.

Terdahulu, pada zaman
pentadbiran Menteri Besar,
Tan Sri Abdul Khalid Ibrahim
beliau telah membangunkan
Horas di kawasan bekas lom
bong bijih timah seluas 235
hektar di Kampung Sungai
Darah yang dikatakan mam
pu membekalkan air bersih
antara 600 hingga 700 Juta
Liter Sehari (JLH).

Beliau berkata, langkah
itu dilakukan bagi menambah

bekalan air mentah kepada
pengguna di Lembah Klang
yang mana projek tersebut di
jan^<a siap Julai 2015 lalu.

Horas 600 adalah kae
dah penakungan stormwa
ter dan air bawah tanah dialir
terus ke Lembangan Sungai
Selangor melalui gabungan
Off River Storage (ORS) dan
Horizontal Collector Well
yang terletak di Kampung
Sungai Darah, Bestari Jaya,
Kuala Selangor.

Projek ini dianggarkan
bernilai RM700 juta secara
keseluruhannya dan daripada
jumlah itu, RM200juta diper

untukkan bagi menampung
kerja sampingan, pembelian
tanah, pam dan lainlain.

Manakala bakinya,
RM500 juta pula bagi me
nampung kos gali kolam
yang ditanggung Kumpulan
Semesta Sdn Bhd (KSSB) de
ngan imbal balik penjualan
pasir.

KSSB dilantik keraja
an negeri menerusi Unit
Perancangan Ekonomi Negeri
(UPEN) sebagai kontraktor
bertanggungjawab mengorek
kolam takungan seluas 166
hektar dengan kedalaman
23.5 meter dari paras bumi.

Z Z Syukur
ww alhamdulillah...
projek ini berjalan
lancar, pembinaan
Horas ini dapat
membekalkan air ke
dalam sungaisungaj
di Selangor."Azmin

*k

Pembinaan Horas dijangka dapat membekalkan air ke daiam sungaisungai di Selangor.
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PROJEK
HORASgi
SENYAF?
Apa status projek Horas?: Adun BN
Wakil rakyat BN persoalkan keberkesanan perancangan kerajaan negeri sehingga projek tertangguh
SHAH ALAM  Projek Sistem
Pembesaran Sungai Hibrid (Horas)
sepatutnya sudah beroperasi seperti
mana yang dirancang akan berfungsi
pada September 2015.

Adun Permatang, Datuk Sulaiman
Abdul Razak berkata, mengikut lapor
an Projek Horas, sepatutnya projek itu
sudah beroperasi, namun sehingga
kini ia masih tidak berfungsi.

"Sehingga kini, banyak masalah
yang wujud, projek itu masih tidak
beroperasi. Selain itu rumah pam
yang bernilai kirakira RM12 juta
juga tidak dapat disiapkan.

"Sudah tentu projek itu tidak dapat
menjana air seperti yang dimaklum
kan oleh kerajaan negeri" katanya yang
mengulas perkembangan tersebut ke
pada Sinar Harian ,semalara

Beliau berkata, pihaknya tidak
nampak apa alasan kuat untuk me
wujudkan Horas.
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Kerajaan negeri hanya me
maklumkan sekiranya bekalan air ti
dak mencukupi, Horas akan menjadi
satu sumber air, namun yang jelas se
hingga hari ini ia tidak berfungsi.

"Saya juga tidak berkeyakinan
terhadap jawatankuasa Exco baha
wa projek itu akan dapat dilaksana
kan mengikut tarikh yang dicadang
kaa katanya.

Projek Horas yang dimulakan
pada Mac 2014oleh Menteri Besar ke
tika itu, Tan Sri Abdul Khalid Ibrahim

adalah bagi menambah bekalan air
mentah di Lembah Klang, terutama

pada musim kering atau kemarau.
Projek itu merupakan gabungan

sistem penakungan lebihan air dari
pada penggunaan loji rawatan serta
air hujan dan penakungan air bawah
tanah membabitkan pembinaan ko
lam takungan seluas 166 hektar de
ngan kedalaman 23.5 meter.

Kos pembinaan Horas termasuk
kerjakerja mengorek kolam dianggar
kan sebanyak RM405juta namun se
bahagian kos itu akan ditanggung se
cara kontra dengan nilai pasir yang
dikeluarkan oleh Kumpulan Semesta
Sdn Bhd (KSSB) yang dianggarkan se

banyak RM100 juta.

Abdul Khalid (tengah) melihat replika projek Horas ketika majlis pecah
tanah projek itu pada Mac 2014.
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Reformasi pihak berkuasa tempatan

Majlis Perbandaran
Subang
Jaya (MPSJ)

mengharumkan nama
negara apabila diberi dua
pengiktirafan antarabangsa barubaru ini.
Pada 22 Mac, ia menerima Anugerah Smart
City Innovation Application 2016 di Taipei
World Centre dan pada 4 April, menerima
Anugerah The Green Era Award 2015 di
Persidangan Green Economy Forum 2016 di
Jerman.

Penilaian Smart City Innovation
Application berdasarkan inisiatif hijau
yang dilaksanakan ke arah melestarikan
bandar hijau. Manakala The Green Era
Award berdasarkan kepuasan pelanggan,
kepimpinan, pendidikan berterusan dan
perdagangan.

Kita bangga apabila pihak berkuasa
tempatan (PBT) kita menerima pengiktirafan
antarabangsa. Lebih penting lagi, kita
mengharapkan agar semua PBT kita akan
menyediakan perkhidmatan yang lebih
bermutu. Di sinilah letaknya dua persoalan
penting tentang PBT, iaitu, pilihan raya dan
reformasinya.

Kita pernah mengadakan pilihan raya
PBT sejak 1950an sehingga ia digantung
pada 1965. Sejak lama, ramai, termasuk saya,

mendesak ia diadakan
semula. Penghujahan
dan manfaat ia diadakan
semula mengatasi
alasanalasan untuk tidak

mengadakannya.
Mutakhir ini, Kerajaan Pulau Pinang

dan Selangor berusaha mengisi kekosongan
itu. Pulau Pinang ingin mengadakannya,
tetapi Akta Kerajaan Tempatan tidak
mengizinkannya. Selangor melantik
perwakilan CSO sebagai Ahli Majlis PBT.

Namun, sekalipun pilihan raya PBT
dapat diadakan, reformasi PBT tetap
perlu dilaksanakan. Reformasi PBT tidak
bermakna sekiranya dilaksanakan sekadar
dengan transformasi yang beransuransur.
Ia mesti komprehensif dan radikal. Asasnya
mestilah partisipasi rakyat dalam membuat
keputusan  "Pemberdayaan Rakyat"

Ini merujuk kerangka pembangunan
rakyat akar umbi secara bersepadu, inklusif,
berimbang dan dinamik, berlandaskan nilai,
dan dibangunkan sendiri.

Matlamatnya ialah meningkatkan
kemakmuran dan kesejahteraan rakyat
akar umbi. Ia akan memberi makna kepada
maksud pembangunan komuniti tempatan;
mengisi kewujudan PBT sebagai peringkat
ketiga dalam pentadbiran awam; dan
meningkatkan partisipasi rakyat dalam PBT.

Keseluruhan proses ini meliputi banyak
perkara. Tetapi, ia boleh dimulakan dengan
lima langkah strategik:

Menubuhkan "Majlis Musyawarah
Rakyat" (MMR) iaitu parlimen akar umbi
yang dianggotai semua pemegang taruh
tempatan (politik/awam, perniagaan dan
masyarakat sivil). Ia meluaskan penglibatan
semua dalam pembuatan keputusan, iaitu
menggunakan pendekatan participatory
democracy. Peranan MMR ialah: memberi
cadangan bagi meningkatkan dasar, program,
strategi dan aktiviti pembangunan tempatan;
menganjurkan aktivitiaktiviti; dan menilai
pelaksanaan dan keberkesanannya.

Menganjurkan 'Aktivitiaktiviti
Pemberdayaan Rakyat" yang dicetus,

dilaksana dan dinilai sendiri oleh rakyat akar
umbi dan digerakkan dengan semangat
kekeluargaan, kejiranan, kesukarelaan dan
kesedaransivik.

Melaksanakan "Reformasi Institusi PBT"
iaitu meningkatkan urus tadbir PBT secara
menyeluruh, antaranya, menggunakan
pendekatan perundingan dengan semua
pemegang taruh, pegawai dan kakitangan
yang profesional, sistem yang terkuni,
budaya kerja cemerlang dan teknologi
pengurusan yang canggih. Objektifhya ialah
meningkatkan profesionalisme dan mutu
perkhidmatan; perbelanjaan berhemah; dan
basmi pembaziran, ketirisan dan rasuah. ■

Mengadakan "Dialog Belanjawan"
(participatory budgeting) iaitu
memberdayakan rakyat untuk menentukan
sebahagian daripada Belanjawan PBT
dan kerajaan negeri untuk PBT dicadang,
dibelanja dan dinilai oleh mereka. Ia dapat
meningkatkan ketelusan, dampak dan
kemapanan belanjawan ke atas program
program pembangunan tempatan.

"Penarafan Global" sebagai langkah
penilaian. Ini lebih baik daripada sekadar
penarafan sesama kita. Dua anugerah
diraih MPSJ adalah antara contohnya.
Tetapi, sebaikbaiknya kita menarafnya
dengan inisiatif antaraba lgsa tertinggi
dan komprehensif, contoh, di Pertubuhan
BangsaBangsa Bersatu (PBB). Namun,
janganlah ulangi kelemahan kita ketika
menyertai Local Agenda21 PBB dahulu. Kini,
peluang terbaik dengan sertai Sustainable
Development Goals 2030 (SDG 20130).

#DatukSaifuddin Abdullah ialah
Ketua Setiausaha Pakatan Harapan
dan bekas Umbalan Menteri Pengajian
TmggL Beliau aktifdi Twitter. @
saifuddinabd.

Page 1 of 1

09 May 2016
Sinar Harian, Malaysia

Author: No author available • Section: Nasional • Page: 22 • Printed Size: 319.00cm²
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 5,441.00
PR value: MYR 16,323.00 • Item ID: MY0025971268

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Pas umum tanding Parlimen
Sungai Besar, Kuala Kangsar
SHAH ALAM  Pas mengumumkan akan
bertanding pada dua pilihan raya kecil (PRK)
berikutan kematian dua ahli parlimen dalam
nahas helikopter di Sebuyau, Khamis lalu.

Memetik laporan Harakahdaiylynet,
Ketua Pengarah Pilihan Raya Pas, Datuk
Mustafa Ali berkata, kawasan parlimen ter
babit adalah Sungai Besar, Selangor dan Kuala
Kangsar diPerak.

"Calon Pas kalah tipis 399 undi di Sungai

Besar manakala tewas 1,000 undi di Kuala
Kangsar pada PRU lalu" katanya ketika ber
ucap merasmikan Himpunan Jentera Pilihan
Raya Pas Pahang di Kompleks AlMakmur,
Kerdau, Temerloh, semalam.

Pada kejadian 5 Mei lalu, Ahli Parlimen
Sungai Besar, Datuk Noriah Kasnon dan
Ahli Parlimen Kuala Kangsar, Datuk Wan
Mohammad Khairil Wan Anuar terkorban

dalam nahas helikopter itu.
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A rude wakeup call for DAP
An overbloated ambition and a belief that people still buy whatever they say or do resulted
in a thrashing for the party at the hands of Sarawak voters.
THE big screens set up outside
DAFs Kuching headquarters flick
ered to life shortly after the tallying
of votes began.
There was an upbeat mood as

supporters trickled in to watch the
live updates of the vote count for
the Sarawak election. It did not take
long for them to realise the evening
would end on an unhappy note for
DAP.

There were only about a dozen
people left at about 9pm when
Barisan Nasional secured a simple
majority and state DAP chief Chong
Chien Jen conceded defeat.
Chong looked deflated and

exhausted. He did not have much to
say and the press conference
wrapped up after 20 minutes.
The party won only seven of the

31 seats it contested.
In the 2011 election, it contested

15 seats and won 12.
It was a devastating outcome for

this ultra ambitious party.
There was a clear Chinese swing

back to Barisan given the way
Chinese seats fell to Team Adenan.
DAP lost to Barisan even in

Repok, where Chinese formed 75%
of the voters.
Seats that DAP managed to hold

on to saw the majorities shaved by
almost 50%.
The party took voters for granted

JOCELINE TAN

when it persisted in fielding candi
dates who had personal problems
and who had not performed.
For instance, in the fiercely con

tested Batu Kawah seat, the feed
back was that DAP incumbent
Christina Chiew had not been effec
tive but she was fielded again.
The party was confident she

could beat SUPP president Datuk Dr
Sim Kui Hian, who is a cardiologist.
Sadly, even sympathy over her mis
carriage whichherparty announced
at a packed finale ceramah, failed to
save her.
In Meradong, there had been so

much gossip about the personal life
of lawyer Ting Tze Fui. Again, the
party took voters for granted, think
ing that they did not care about
what went on behind closed doors.
After all, she had won in 2006

and 2011, and she was fielded
again. This time, there was no polit
ical tsunami to wash away rumours
about her private life and she lost.
The party's "Impian Sarawak"

project to take on the rural bumipu
tra seats also ended in a nett loss. In

some seats, the independent candi
date secured more votes than DAP.
In seats where DAP and PKR took

on each other, their combined votes
were nowhere near those of Barisan
candidates.
PKR, at least, managed to hold on

to the seats they won in 2011.
"It was total annihilation, we're

not ready to make inroads into
nonChinese seats," said a DAP lead
er from the peninsula.
A private thinktank headed by a

mediashy Datuk from Kuala
Lumpur said it was folly for DAP to
launch its hinterland ambitions at a
time when Chief Minister Tan Sri
Adenan Satem was so popular.
"They should have focused their

manpower and resources on
defending what they had," he said.
DAP is in for some serious

soulsearching. It would be all too
easy to blame everything oh
Adenan Fever. What happened in
Sarawak also had to do with DAP
itself.
Their success in the last two gen

eral elections has made them
overambitious about power and
positions.
Their top leaders think they can

say and do what they like and peo
ple, especially their Chinese sup
porters, will swallow it without
chewing.

They do not realise that people
are starting to see through their
sloganeering and that the racist and
unpatriotic remarks of their cyber
troopers are a turnoff for moderate
Malaysians.
The problems in Sarawak DAP

are not very different from those of
their peninsula counterparts. There
is also some dynastic politics going
on in Sarawak DAP.
DAP has also expanded into unfa

miliar territory in the peninsula
and in the process, its leaders have
stepped on the toes of their Pakatan
Harapan allies.
They have become overconfi

dent and arrogant even towards
their partners. The public fight
between DAP and PKR over seats
cost them the moral high ground.
The level of distrust was height

ened by the rivalry between DAP
secretarygeneral Lim Guan Eng
and PKR deputy president Datuk
Seri Azmin Ali.
There is also some disconnect on

the part of DAP leaders with what
Sarawakians really care about,
DAP veteran Lim Kit Siang is still

a hero among the Chinese crowd
but was a flop in connecting with
the bumiputra voters.
He told a ceramah in Murum that

if DAP succeeded in forming the
state government in 2021, the first

DAP chief minister of Sarawak was
unlikely to be a Chinese and would
most likely be a Dayak.
He could not even commit to

promising that a Dayak would be
the chief minister. It was so obvious
he was keeping the options open for
a Chinese to fill the post.
At the nightly ceramah, party

workers went around handing out
posters with the words, "Mana
RM2.6 billion?".
They then asked the crowd to

hold die posters in the air while
photographers clicked away, after
which the posters were collected
back to be used at the next ceramah.
The choreography was entertain

ing but failed to translate into votes.
A Chinese voter from Sarikei

summed it up best.
He said many Chinese in Sarawak

voted for the opposition in 2011
because DAP promised that Barisan
would fall in the 2013 general elec
tion.
They overlooked the shortcom

ings of DAP candidates because
they thought they could change the
government.
That, he said, did not happen and

they decided to vote as they saw fit
this time around.
Sarawak has been a rude and

loud wakeup call for DAP ahead of
the next general election.
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Azmin urges
all opposition
parties to
stand united
KUALA LUMPUR: All opposition
parties should take heed of the
trouncing they received in the
Sarawak polls and band together
for the next general election.
PKR deputy president Datuk Seri

Mohamed Azmin Ali, in a statement
yesterday, invited PAS to team up
with his party, Amanah and DAP for
the next national polls.
Saturday's trouncing, he said,

clearly showed that voters in
Sarawak rejected the squabbling
among the opposition parties.
"Amanah and PAS should contin

ue to advance with PKR and DAP.
We should move forward together
to face the election as a team," he
said.
The state election saw Barisan

Nasional winning 72 of the 82 seats,
including two uncontested.
DAP, which previously had 12

seats, only won in seven of the 31 it
contested while PKR managed vic
tories in three out of the 41 constit
uencies it stood at.
Both PAS and its splinter party,

Amanah, lost in all the seats contest
ed.
DAP and PKR also clashed in six

seatsMambong,Ngemah,
Simanggang, Murum, Mulu and
Batu Kitang  despite being coali
tion members.
"Maybe our achievement could

have been much better if from early
on, we were one at heart and coop
erated like we normally did.
"We should accept that our alli

ance will continue to differ in opin
ion over certain issues in the future.
But the spirit of solidarity will help
us overcome this difference," he
said. — Bernama
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Red Giants unlucky in defeat
Fans have a ball at the Sultan of Selangor's Cup as home team fall to lottery of spotkicks

story by
C.Y. LEE

chenyoong@thestar.com.my

THE downpour that delayed pro
ceedings did not stop football fans
from filling up the Shah Alam
Stadium for the 15th edition of the
Sultan of Selangor's Cup.
The pulsating game could have

gone either way. But in the end, it
was the SLeague Selection who
were celebrating after they edged
their Selangor counterparts on
penalties 43 to lift the prestigious
Sultan of Selangor's Cup.
It came down to spotkicks after

the teams were tied at 11 during
regulation time, which saw
Selangor's R. Gopinathan put his
side ahead in the 17th minute, an
effort that was cancelled out by an
equaliser from Singapore's Stanley
Ng in the 77th minute.
Both sides had equal amount of

chances to get the winner but
Singapore, who were one man
down after Shahrin Shaberin was
sent off early in the second half
after his second booking, took their
chances well during penalties.
Singapore Selection's goalkeeper

Syazwan Buhari was hailed as the
hero of the riight after he saved
two penalties to give his side victo
ry.
With their last win in 2011, the

SLeague Selection managed to end
Selangor's threeinarow winning
streak, much to the delight of the
1,700 Singaporean fans who trav
elled all the way to Selangor to sup
port their team.
Some 65,000 spectators had

showed up for the event despite
the terrible weather conditions,
according to stadium officials.
Organising committee chairman

veterans who settled down quicker
and outplayed their rivals with bet
ter coordination, scoring through
Shahrin Majid and Dollah Salleh
for a comfortable 20 victory.
Shahrin, who has been in the

veteran's squad since 2009, said
this year saw an intake of "younger
veterans" into the veteran's squad
which "just gelled very nicely".
"So this year, the senior players

accepted and acknowledged the
younger players. And it showed on
the field.

The Singapore Selection team celebrating after winning the 15th edition of the Sultan of Selangor's Cup.

Tan Sri Abdul Karim Muriisar was
happy that the competition went
smoothly despite the downpour.
"Normally it would be hard to

get a crowd with the exceptionally
heavy rain that we had, but I think
we almost filled up the stadium
because it was a match that fans
were looking forward to.
"It was a good match from the

start to the end, and it was lost dur
ing the penalties, but this is football
and you cannot win all the time,"
said Abdul Karim, who was also
the team manager for the Selangor
Selection.
"More importantly, everybody

enjoyed the night without any
untoward incidents," he added.
Singapore Selection's centre mid

fielder Syahiran Miswan who
made his debut in this year's com
petition said he felt really proud
that his side wrestled the cup away
from the Selangor Selection and
made history.
, "Even before the game, we told
ourselves to never ever give up.
And we must always play as a
team, no matter if we were attack
ing or defending," he said about
the team's approach to the match,
Asked what was the most memo

rable part of the competition,

Syahiran said, "it was the fans who
made it most memorable, they
were awesome."
Syahiran also said playing in

front of a big crowd was a unique
experience for him.
Earlier in the veteran's match,

the Selangor Veterans showed they
still had the class in.them during
the curtain raiser against their old
rivals Singapore,
Despite their retirement from

competitive football, both sides still
managed to showcase their skills
with vigour and panache.
The veterans handled the wet

pitch well but it was the Selangor

"The spirit of the veterans team
was a bit different this year. It was
stronger," he said.
"Since the day before, I was look

ing forward to the atmosphere and
enjoying it. Scoring during the
match made it even better!"
Shahrin added.
As winner of the match,

Singapore Selection won the trophy
along with RM50.000 while the
Selangor Selection team took away
RM10,000.
The prizes were presented by the

Sultan of Selangor, Sultan
Sharafuddin Idris Shah and the
Raja Muda of Selangor Tengku
Amir Shah Sultan Sharafuddin who
witnessed both matches.
Also in attendance were

Selangor Mentri Besar Datuk Seri
Mohamed Azmin Ali and Singapore
High Commissioner to Malaysia
Vanu Gopala Menon.
During the halftime breaks,

local artiste Jay Jay belted out bal
lads from the late 70s as well as the
crowd pleasing Belaian Jiwa, while
Samsung Galaxy devices were give
away to five lucky ticket holders.
Next year's Sultan of Selangor's

Cup is set to make its return to the
other side of the causeway since it
was last held there in 2009.
"We have already discussed

about it and we will be having it
there, and we will also announce a
date soon," Abdul Karim said.
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Sultan Sharafuddin officiating at the match by placing a football onto a trigger that set bff a fireworks display. Looking on is Abdul Karim (right). — Bernama
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1 Tengku Amir
Shah (left) present
ing a mock cheque
to Selangor
Selection's assistant
coach K. Gunalan.
With them are
Sultan Sharafuddin
(centre) who is
flanked by Abdul
Karim (second from
left) and Azmin.

2 Selangor Veteran
striker and
goalscorer Dollah
Salleh (left) keeping
the ball away from
Singapore Veteran
Malek Awab during
the nostalgic cur
tain raiser match.

3 Selangor's Mohd
Razman Roslan
(left) in a tussle for
the ball with

Singapore's Amy
Recha Pristifana
during the main
match that ended
in a 11 tie after

regulation time.

4 The Selangor
Veterans team with

the winner's trophy
celebrating their
victory after beating
their Singapore
counterparts 20.

5 Even though their
numbers were
smaller, the
Singaporean fans
made their pres
ence felt among the
65,000strong
crowd.

6 Local artiste Jay
Jay performed a
number of songs
for the crowd
during the halftime
breaks.

7 Students from

SMK Seksyen 11,
Shah Alam per
forming a march
past at the event.

8 The match saw

Selangor's support
ers filling the stands
to cheer their idols.
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We'll get over it
Loss in Sultan of
Selangor's Cup
won't affect
Zainal's men
in Tampines clash

PETALING JAYA: The loss in the Sultan of
Selangor's Cup has not affected Selangor's con
fidence.
Coach Zainal Abidin Hassan's side went

down 43 to the SLeague Selection in a penalty
shootout after both teams were tied 11 in reg
ulation time at the Shah Alam Stadium on
Saturday.
And tomorrow Selangor will go to Singapore

to take on Tampines Rovers in their last AFC
Cup Group E match at the National Stadium.
The Red Giants need just a draw to join

Ceres of the Philippines in the last 16. Ceres
lead with nine points with Selangor second on
eight, one more than thirdplaced Tampines.
Zainal said the team had a good workout in

the Sultan of Selangor's Cup and the defeat had
not dampened their spirits.
'Tampines players chose not to play in the

Sultan of Selangor's Cup because of the AFC
Cup. But we had to field our players because
it's in our annual calendar.
"All the players were given some playing

time and it was a good experience for them.
The only setback is the result," said Zainal
from the republic yesterday.

By ERIC SAMUEL

Highly motivated: Selangor's Mohamad Azmi Muslim trying to outjump SLeague Selection
goalkeeper Syazwan Buhari in the Sultan of Selangor's Cup match at the Shah Alam Stadium on
Saturday. — MOHD IRSYADl ISMAIL/The Star

The good news for Zainal is that all his key
players are injury free. Only midfielders Hafiz
Kamal and Saiful Ridzuan will miss the match
due to suspension.

Zainal said they would not go for a draw,
adding that it would be too foolhardy.
"We will not sit back because Tampines will

be coming at us to get a win. I have told my

players to play their normal game as we want
a win.
"The important thing for us is to show disci

pline in defence. We must fight for every loose
ball.
"Tampines have the most lethal attack in

our group, scoring nine goals. They even beat
us at home (10)," said Zainal, adding that he
would be counting on strikers Patrick Wleh,
Ahmad Hazwan Bakri and Mauro Olivi to get
the goals.

Headline Well get over it
MediaTitle The Star
Date 09 May 2016 Color Full Color
Section Sports Circulation 338,368
Page No 41 Readership 1,032,000
Language English ArticleSize 425 cm²
Journalist Eric Samuel AdValue RM 21,389
Frequency Daily PR Value RM 64,167



Petalingjaya to compete in Earth Hour challenge
IF YOU love Petaling Jaya, take a
moment to vote for your beloved
city to win the Global Earth Hour
Capital challenge.
The contest, in collaboration

with the World Wide Fund for
Nature (WWF), is part of the inter
national We Love Cities campaign,
of which Petaling Jaya City Council
(MBPP is a participant.
The finals of the contest, aimed

at acknowledging notable efforts
by cities for their green initiatives,
will take place in Quito, Ecuador,
this year.
MBPJ will compete with 42 other

cities from 21 countries around the
world.
The public are encouraged to

cast their votes now until June 19
at various locations that events
have been planned.
Among the events planned are

Hari Organik, PJ Eco Mobility con

ference, Ramadan bazaar food
handling course, and celebration of
World Environment Day.
Petaling Jaya mayor Mohd Azizi

Mohd Zain, who welcomed the
public to vote, encouraged city folk
to leave suggestions to improve the
city as well.
During this period, the city coun

cil has planned a string of events
and activities for city folk.
The public could also participate

by uploading pictures of the city
with the hashtag #welovepetaling
jaya and #welovecities.
The best and most creative pho

tographs stand a chance to win the
"We Love Petalingjaya" Tshirt.
Among the themes are food,

transportation, energy, waste and
buildings.
To vote visit www.welovecities.

org/petalingjaya/. For more details
visit www.mbpj.gov.my

(From left) Petalingjaya deputy mayor Johary Annuar, WWF Malaysia
representative N Thiagaraja and Mohd Azizi at the launch of the We Love
Petalingjaya campaign.
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Storm causes traffic mayhem
Fallen trees and flash floods hit parts of the Klang Valley on Saturday
STRONG winds and thunderstorms
on Saturday wreaked havoc in
parts of the Klang Valley causing
flash floods and trees to fall,
endangering and inconveniencing
motorists and pedestrians alike.
On social media, there were a

number of postings of fallen trees
in parts of USJ in Subang Jaya as
well as in Puchong.
Local authorities and other par

ties such as the Fire and Rescue
Department leapt into action to
address the issues.
Subang Jaya Municipal Council

(MPSJ) corporate communications
officer Azli Muhammad Azli
Mizwan said there were reports of
fallen trees in USJ 6,9,11,13 and
SS14.

"A flash flood in USJ 13 also dam
aged many cars in the area while
in Jalan PBP1 in Bandar Puteri
Puchong, a tree fell on a lorry," he
said.
Meanwhile, in Petaling Jaya, a

fallen tree completely blocked the
downhill lane of Jalan Dato Abu
Bakar in Section 16, heading
towards the Sprint highway.
There was total chaos there as

motorists tried to make a Uturn on
the narrow road in search of alter
native routes.
Putrajaya was also not spared

the havoc, with BERNAMA report
ing two vehicles being trapped in
floodwaters in Precinct 3 and 4, fol
lowing the heavy rains.
Putrajaya Fire and Rescue sta

tion head Muhamd Hafidz Yaaco
said five personnel were assigned
to assist the vehicles after the sta
tion received the emergency call at
7.06pm.

He said there were no injuries as
the occupants of the vehicles had
managed to get out.
"Our personnel pushed the vehi

cles to safer ground," he said.
In many other parts of the

Klang Valley, traffic came to a
standstill, with the Federal
Highway experiencing a bump
ertobumper crawl from Petaling
Jaya to Shah Alam.
Traffic was also heavy along the

Elite Highway and the Subang
Airport road leading to Ara
Damansara.

1 A first respond
er using a chain
saw to clear a fall
en tree in Jalan
Dato Abu Bakar.
— LOW LAY
PHON/The Star

2 A flash flood
engulfs this road
near the
Gemilang rounda
bout in front of
the KKMM tower
heading towards
the Putrajaya
International
Conference
Centre (PICC)
in Putrajaya.
— Bernama

3 Motorists brav
ing a flash flood
in Jalan Tuanku
Abdul Halim,
Kuala Lumpur.
— RAJA FAISAL
HISHAN/The Star
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AZMIN'S INVITATION TO PAS
KUALA LUMPUR; Parti Keadilan Rakyat
(PKR) deputy president Datuk Seri
Mohamed Azmin Ali yesterday invited PAS
to be together with DAP and PKR as a team
to face the 14th general election. He said all
opposition parties must be introspective
over the trouncing at the Sarawak state
election which clearly showed the people
rejected the squabbling among them. "As
such, Amanah (Parti Amanah Negara) and
PAS should continue to advance with PKR
and DAP. We should move forward together
to face PRU14 as a team"
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PKNS to venture
deeper into healthcare
> Unit Selgate Corp plans
to spend KM600m to build
five hospitals In Selangor
BY WAN ILAIKA MOHD ZAKARIA
sunbiz@thesundaily.com

SHAH ALAM: Selangor State Development
Corp's (PKNS) unit, Selgate Corp Sdn Bhd,
which inked a memorandum of
understanding (MoU) with Salam Group of
Hospitals last Friday, plans to invest RM600
million to develop five new hospitals in the
state.

"We have identified several sites, in
Gombak, Rawang, Shah Alam, Setia Alam and
Cyberjaya," Selgate CEO Noor Hisham Mohd
Ghouth said after the MoU signing ceremony
last Friday.

"The new hospitals will provide quality
healthcare services that are more affordable

than what is ultimately paid at alternate
hospitals currently," he added.

Through Selgate, PKNS ventured into the
healthcare business by acquiring 30% equity
in Gombak Medical Centre (GMC) last
December.

To upgrade the capacity and capability of
GMC, the group will build a 200bed hospital
at a gross development cost (GDC) of RM140
million in Kampung Sri Makmur, Gombak; a

150 to 200bed hospital in Shah Alam Section
13, at a GDC of RM200RM250 million; and a
150 to 200bed hospital in Setia Alam at a
GDC of RMi billion, to be developed with a
local or international partner; and a 150 to
200bed hospital in Cyberjaya at a GDC of
RM200RM250 million.
At present, PKNS has close to io.oooha of

land, which includes 6,oooha in Pandan Jaya
and i,200ha in Selangor Cyber Valley.

The MoU signed on Friday will see
Selgate and Salam Group of Hospitals'

holding company Hatimuda Sdn Bhd
jointly develop a hospital in Rawang,
at an estimated GDC of RM140
million.

The hospital, to be named
Selgate Rawang Hospital, will have
a total capacity of 200 beds, with the
initial phase of 80 beds to be
commissioned and operational by
the end of 2018.

Construction is scheduled to
begin by the first quarter of next year
and the hospital will be completed by

2020.

Hatimuda has been in the
healthcare business for more than 10
years. Currently it owns and
manages three hospitals, in Shah
Alam, Senawang and Kuala
Terengganu.

PKNS general manager Azlan Md
Alifiah said the group intends to
increase its nonproperty segment
contribution to at least 4050% of its
income from 10% currently within
the next four to five years.

"We want to have more recurring
income, rather than (just being) a
pure property player that has more
than 80% of income solely from
property development

"Hopefully, together with
Hatimuda, we will be able to go even
beyond Selangor. This is our target
and we have strong support from the
state government of Selangor," Azlan
said:
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Worldwide
launches
Subang
Bestari
apartments
WORLDWIDE Holdings Bhd
on Saturday launched an
affordable apartment project
in Subang Bestari, Section U5
in Shah Alam.
CEO Datin Paduka Nora

zlina Zakaria said the project
comprising two types of
apartment blocks offered 380
residential units priced from
RM150/000 to RM220,000
each.

"The 16storey apartments
— Seri Anduria and Seri

Musytari — feature two
design types namely C and D
with builtup ares of between
800 and 1,000 sq ft.
"Both apartments come

with three rooms and two
bathrooms and are suitable for
families and single individu
als to own," she said during
the launch of the residential

project on Saturday.
She said the developer gar

nered encouraging response
as the applications received
were more than the units
offered.

Following this, she said
Worldwide will screen all the

applications further to select
those who are qualified to buy
the units. — Bernama
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由于多区发生水灾，

受影响的居民今天一早为

清理现场而忙翻天。

雪隆大部分地区从昨

天下午4、5时下起狂风

攀雨，傍晚时分八打灵再

也、巴生、加影、布城及

万挠等陆续传来水灾的消

息，多条主要公路也因水

灾，在周六晚出现不寻常

的塞车情况。

(八打灵再也、巴生、加彩8日讯1酷热的旱季

—过，随即迎来了雨季，昨天傍晚起雪隆多个地

区陆续发生水灾情况�让市民措手不及。

食客在水中用餐

多

旱季刚过迎来水灾

区

影响。

另外，士毛月新村

14路一带出规严重淹水

情况，由于沟渠排水系统

欠佳，加上雨量大，雨水

倒流并泛滥成灾，淹及该

路9间民宅(；受影响的居

民彻夜难眠之余，今早天

一亮还得清理现场。

在布城一带，也出现

水淹数尺深的情况，其中

第3及第4区（Presint3

& 4)的水位几乎掩盖轿

车，至少两辆轿车浸泡在

水中。

此外，据《南洋商

报》记者观察，联邦大道

和新班底谷大道也因水灾

问题导致交通瘫痪；其中

联邦大道靠近摩托罗拉髙

爾 U

国家行政中心的布城也淹水，两辆轿车漫泡在水中。多区水灾殃及民宅和

商业单位，其中一家位于

巴生的新兰花海鲜大酒家

也遭水劫，食客被迫在水

中用餐，一些提前庆祝母

亲节食客自嘲这是"另

类"庆祝方式，心情大受

架桥一带往来吉隆坡及八

打.灵再方向的路段因积

水，导致一些轿车抛锚，

引发严重交通阻塞；同时

新班底谷大道从灵市往隆

市也因淹涉切断交通，车

辆被逼反方向行驶，造成

交通混乱。

截至今早联邦大道靠

近双溪威新村的路段的积

水未退，导致交通缓慢。

[^士毛月新村村长�颜闻昌

邓章钦：觅地段再建蓄水池 排水系统或受阻

巴生昨晚多区突发氽灾，巴生�市议

会主席拿督莫哈末雅昔亲自勘察，主要

原因是雨量太大，河永水位高引发。

双溪槟榔区州议员拿督邓章钦受询

射指，当夫晚上，巴生市会主席刚好出

席一场活动，并亲自视察及了解情况，

预计他清楚应采取何种方案改善问题b

他说，由于目前未接获当局报告，

因此，不确定是否如一些人的指责，即

水闸没打开而造成水灾。

1 "巴生市区部分地区的排水沟巳进

行改善工程，当局也在永安镇或百家利

花园物色地段再建蓄水池，目前所规划

的地点暂不便透露，以免引起争议。"

士毛月一带昨午5时许便下起大雨，相信是有人在

水沟中建水涵，令排水系统受阻，加上雨势很大，很快

地就泛滥成灾，殃及14路的9间民宅；受影响居民一

早便开始清理住家，包括淹进屋子里的积水及泥浆°

我早前已向地方政府反映排水系统可能会.受阻的情

况，岂料J余发生水灾，我认为这是人为的，有关当局

必须关注，U免水灾重演。
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P巴生新兰花海鲜大酒家董事经理�陈华明

职员漏夜清理

昨晚水淹进酒

家，职员已漏夜清理

直至清晨4时，目前

已恢复正常运作。

本酒家在该区经

营已有多年，这是

首次发生水淹进店

的情况，主要是因

为雨势太大和垃圾

阻塞排水系统，不

过在雨后1小肘巳.

退水。

婚宴和母亲节宴

席并未受影响，所幸

顾客也理解情况，而

且这次淹水不仅酒家

受波及，包括黄梨街

—带：的神料店：也淹

水。

由于前一晚住家淹水，村民一早便忙着收拾"残局"。
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(吉隆坡8日讯）省都喼交通圈塞车

情况日益严重，甲洞社区服务中心主任余

保凭建议吉隆坡市政局再增设交通灯，以

帮助纾缓交通狙塞的情况'。

余保凭今日召开新闻发布会表示，当

局在该交通圏来自士拉央方向、畧都喼方

向及怡保路方向设立了4个交通灯'独漏

了来自甲洞方向的出口，导致各个方向的

车辆塞在出口，交通在繁忙时间陷人大擁

疾。

"许多民众都会使用该交通圈前往甲

洞、八打灵再也、士拉央批发巴刹及云顶

髙原，每天的车流量相当大，目前的交通

灯设施不够完善，才会导致大塞车。如果

可以在来自甲洞方向的出口安装交通灯�

有50秒到1分钟的时间，我相信可以纾缓

交通圈的塞车情况。"

他补充，怡保路斯里北区花园

(Taman Seri Utara)目前有超过1千户居

民。而邻近一带的华友花园也有两项公寓

工程正在进行中，待公寓建成，预计将增

加约2千户人家，可见在未来5年内，该区

的车流量会更大，势必加剧该交通圏的塞

车情况。

建议斯里北区路建新路

对此，他也建议市政局与两项公寓的

发展商协商，探讨是否可从该花园的斯里

北区路（Jalan Seri Utara)兴建一条新

余保憑：省都喼交通圈"癱因"

少1交通 上

▲余保凭（左）建议吉隆坡市政局在甲洞往荅都喼交通圈的出口增设交通灯，以帮助

纾缓交通阻塞情况。右为小贩吴亚明。

的道路�直接衔接到第二中环公路，以方

便该区居民前往甲洞，而不需要从怡保路

经过交通圈。

余保经向市政局工程部及交通组

提出增设交直灯及加建道路的建议，有关

部门也承诺格探讨该建议的可行度。

▲答都嗛交通圈的

交通灯设施不够完

善，以致该区每天

都出现大塞车的情

况。

4余保凭提议从斯

里北区路兴建一条

衔接第二中环公路

的新道路，以方便

if里北区花园的居

民前往甲洞_。
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蒲種肯納里商區

(蒲种8日讯）蒲种山庄肯纳里商业

区商家希望即将鼻该区落实的单向道计

划，能真正解决交通阻塞情况。

繁忙的肯纳里苗业区除了长期面对交通阻

塞，还面对缺乏泊尊位问戚，以致驾驶人士纷

纷双重泊车，导致道路塞上更塞。�

'梳邦再也市议会主席拿督诺希山&前在常

月会议上宣布，将在肯纳里商业区落实改道计

划，分别是落实单向道、更改为斜式泊车位及

关闭道路人口等，预汁在本月或6月就会动工。

葉國_路線仍未落實

g邦再也市议员叶国荣告诉《大
①屮都会》胜这报，市议会计划在

肯纳里商业区.(靠近KH 20茶室）进行单

向道计划;幅_后的单向道路线仍未落
.实。�..，

他说，市议会早前已拟定—份单�
道计划路成■惟他与行动党金銮区

员黄思汉皆认为不合适，因此他们将与

市议会商讨更合适的路钱。
1 -

关闭一路口须开辟新路口

此外，他指出，市议会为解决塞车

问题，计划关闭从白蒲大道驶人肯纳里

11路的路口，车辆必须从肯纳里4路（靠

近兴业银行)的路口进入该商业区。

但他笑�个路口后，必须

辟多一个路口让车辆进人，否则将导

致肯纳里4路的路口交通更为阻塞。
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^�//4_都会》社区报记者
��入日前走访蒲种山

^庄肯纳里商业区，部分商家已获
. 知该区即将落实单向道计划的消

■ 息，惟对于单向道计划却持术同

4tt|| 意见o

^ 有者希望当局尽早落实单向
w道计划，也有商家认为当地泊车

=位不足，St算落卖单向道.仍会

>0出现双重泊车问题，导致道路拥
古挤。

商家告知，市议会早前已在

pq肯纳里路前往肯纳里20路及18B路
'PJ的路口竖立告示牌�禁止车辆右
11转入20路，惟该告示牌目前仍以
S黑色塑料袋迪盖、 $

兩 _受访商家指"出，M渣午餐
时间，商业宜路段磁凑得相当拥

里挤，出现双重泊车情况，就连想

要找个位子,双重泊车都很困难。

私人泊车场关闭加剧问题

'一名商家也说，他已佝市议会租赁

特别泊车位-却因车辆双重泊放在其泊

车位外，让他无法驶人停效。

他们也m，该区冉的；一'个私人泊车

场在不久前关闭'，以致驾驶人士少了一

个泊车的地方�进重泊车《

他们表示，k区!双重泊车现

象严重，不负责任的车主不附上联络号

码�也造成其他幸主猛按车笛。�.

此外，商家#豳働！，市议会若关闭

从白蒲大道驶人商业的路口，就必须

开设另一个路口，否则将增加其他路口

的车流量》

▲肯纳里商业区内的一个私人洎车场已经关闭，加剧该区

泊车位不足的问题。

圔

應多開一個路口
李惠昴（我義，餐館業者）,

1�■納里商血区路段的交通在

_下午和傍晚时段非常拥

挤，尤其是车主互不,相让的trfe :，:更是加
剧交通阻塞问题'。我觉枵将道路改成单

向道或将改善交通。

梳邦再也沛议会打算关闭白蒲大道

驶入商业区的路这将导致其他路rt,陷

人瓶颈。我认为，市议会应该多开设一个

路口，以纾解交通"

單向道有助改善交通

彭女士（46歲'冷氣商）

顏麗明（55歲，餐館業者)

缺乏泊車位才是主因

纳里商业区的交通阻塞问

月题已经影响,了我们的生

意，顾客因找不到泊车位而选择不来光 
顾。这里最大的问题就是缺乏泊车位，而

语近的私人泊车场也弓经細，雜泊车
位少之又少。

我认为，_觀贼为軸道，也

无法解夾交通阻塞的问题，车主仍然会双/

重泊车，影响交通。也有部分车主因车子被阻挡，而必须猛按

车笛，发出吵杂声。"

ttJLt■纳里商I

-目业区.

平时交通繁忙，尤其

是在早上11时至下午1

时的午餐时间和下班

肘间，更有部分不负

责任的车主因找不到

泊车位而随意将车辆

泊放在路边或双重泊,

车，造成交通阻塞。

尽管我已向市议会枏赁特别拍车位，

惟往往却因泊车位遭其他双蓴泊车的车辆

：阻挡，以至于我无法在泊车裣内泊车。、

我认为，将肯纳里20路改为单向道有

助于改善交通问题。同时，我也希望梳邦

再也市议会能增设更多泊车位，以尽早解

决泊车位不足的问题》"

關閉路口 能解決問題
黃國成(50歲'五金店業者）

'"染在-个月前已获道k再
#也市议会将落实单向道计

划，并在早侖见到当局将告示牌竖立在肯

纳里路驶人肯纳里20路的路口。�
单向道计划是否奏效都会否影响我们

：的生意：，必须要在落实后才能得知，希望

可以有效解决交通问题。；�

.此外，当局若关闭白蒲大道驶人商业区的路口，那将导.

致第二个落口更为拥挤，同时也会影晌附近的交通流暈。"
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"▲肯纳里20路一带将改为单向道，以期疏通商业区拥挤的车丨嵌。

▲梳邦再^市议会计划关闭白蒲大道往肯纳里11路的路口，以纾缓交通。
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家人省水
(巴生8日讯）雪州高级行政议员兼

双溪槟榔区州议员拿督邓章钦指出，妇

女或母亲应带动家里成员响应,州政府的

两项运动，即打击骨痛热症发节女用水

运动，以达事半功倍的效杲。

"母亲也是社会主要动力，每个人的家

居生活习惯是政府控制不到，民众必须长期自

我教育、才能解决骨痛热症和制水问题。"

派800雨伞

郊章钦配合母亲节到来，今早到永安镇

早市派发800支雨伞给妇女们之前，在新闻发

布会上如是表示。

他说，雪州去年的骨痛热症病例是全国

最高，虽然州政府和地方政府也已采取了对

策，可是病例还是高居不下。
▲邓章钦（左起）连同市议员邱宜达和朱德恭派发雨伞给

妇女。 .

花10分钟检查防蚊症
將改善閃電水災區域

他认为，骨痛热症是卫生问题所造成，

只要每户人每天花10分钟检査住家范围有积水

的地方，就能防止黑斑政滋长。

另外，他表示，州政府也将在不久后全

面推行节省用水运动，包括派发手册教导民众

如何节省用水。

他说，雪州的水坝水位目前还在受控范

围，可是雪州人用水量太高，州政府必须长期

训练人民如何节省用水，才不用担心制水问

题。

他强调，州政府无法控制每个人的家居

生活习惯，包括用多少水洗澡等，因此，希望

家里的母亲能提醒或教导家庭成员节省用水。

g对巴生昨晚多个
tI地区发生闪电水

灾一事，邓章钦表示，昨晚

他与巴生市议〔会主席拿督莫

哈末亚希都在巴生出席活

动，所以，市议会主席本身

也亲自向官员了解状况。

"他昨晚本身有看到

状况，知道嘟里应该加以改

善。他向我解释时说，昨

晚河水水位特别高，雨量

太大，所以才造成闪电水

灾。"

由于还未接获有关当

局的报告，因此，他不确定

有人声称水闸没有打开是否

造成水灾的主因。

他表示，巴生市区部

分地区的排水沟目前已进行

提升，当局也在永安镇或百

家利花园物色地段再兴建蓄

水池，目前在规划中，地点

暂时不透露，以免引起争

议。
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▲林华正（左起）、

赵启兴和庄运环巡视

金銮花园第一区遭倒

树压倒的电缆情况。

�有关的电缆甚至被

野藤缠绕。

���#

金鑾花園第一區

(蒲种8日讯）大树在风

雨中倒塌，并压倒电缆，造成

火花四溅，让金銮花园第一区

早市小贩提心吊胆！

蒲种金銮州选区第十四区

居民代表委员会投诉部主任林

华正在接到金銮花园第一区早

市小贩投诉后，今日与居民代

表委员会秘书赵启兴一同前往

巡视。

该区早市小贩庄运环说，

该条电缆是在周五傍晚的一场

倾盆而倒下的

老树压中'隨即火花四,并

传出劈里啪啦的骇人响声、。

他指出，小贩在周六清晨

开档营业时，还听及见到电缆

在凉风中传出阵阵劈啪声响》

而他也即刻致电向国能投诉。

"对方告知，当局在前晚

已接到当地居民投诉，而抢修

队伍已正在路上，随后我就见

到国能职员前来检査。"

也是民政党蒲种区部副主

席兼金銮花园第一区居民协会

主席的林华正说，他是在周五

傍晚接到当地居民和商家通知

后，马上联络国能投诉。

他称赞国能在接到投报后

的快速反应，于齒时间内,派

出工作人员抢修。

赵启兴促关注修剪树木

也是马华蒲种路花园支会

主席的赵启兴则指出〃尽管国

能反应透途，但_仍是治标

不治本，唯有定时修剪树校，

才能避免类似树倒压中电缆的

事情继续发生。

, 因此，他建议梳邦再也市
议会关注及修剪树木，尤其是

靠近电缆及路旁的大树，以防

范类似事件重演。
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" ▲上图：陈小姐申诉，小贩直接将

油渣倒在店前，发出阵阵恶臭�

，影响营业。（投诉者提供）

▲实达阿南商家申诉，夜市结束的隔天，他在商店前发现小贩留下一大片油渍和一些油渣，让他气煞"
(+JT-CJK+H 1X1 \

▲下图：/由造容易引来老鼠和蜂鄉

觅食、（投诉者提供）

(巴生8曰讯）实达阿南商家

"火" 了 ！

来自实达阿南的商家向《大都会》社

区报投诉，指当地每周六的一些夜市小贩

没^�妥善处理垃圾，把垃圾乱丢一旁引来

老鼠蟑螂外，两周前还有小贩甚至将烹煮

食物的油渣倒在商店前面，让人反胃，更

俾顾客止步。

陈小姐：臭味令顾客止步

陈小姐（43岁，经理）表示，為六夜

市部分小贩乱丢垃圾情况E：发生多时，不

过把煮食油渣倒在商店前面，还是当地商

家首见的"奇景"。

她指出，她和同事于隔日上班时，几

乎被这些油渣所发出的恶臭味薰晕，直斥
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不负责任的小舨让该区的卫生指数大跌。

她说，虽然她明白小贩靠摆档营业

维生，但他们必须做好一切的"善后"工

#，包括妥善清理垃圾和清洗油渍等才可

离开°

"将心比心，我们商店也要开门做生

意，若店前垃圾一堆，而且还有发出恶臭

的油渣，有顾客愿意上门吗？"

同时，她建议小贩可以把垃圾和油渣

等处理好后，再拿到附近垃圾槽或草场旁

搁放，等待垃圾承包商清理。

"如今店前的油渍要清洗后才能走人

及还原商店五脚基整洁面貌。"

她透露，她早前曾在脸书上投诉此

事，之后有小贩联系她，指是工人的疏

忽，要求原谅和删掉有关帖子。

"卫生是做生意非常重要的问题，

小贩应谨慎应对才是，不能尽说是工人的

过失，即使是工人犯错，雇主也责无旁

贷。"

她说，她希望这样的事情不要再重

演，以免给商家带来不必要的麻烦。

蕭歡延安排對話會商討

▲萧欢延说，他

会尽快安排一场

当地商家和小_
的对话会，以妄

善解决夜市卫生

问题。

#责"领养"实达阿南区
iM的沙亚南市议员萧欢延

表示，他会尽快安排当地商家和夜

市小贩进行对话会，并邀来沙亚南

市政厅相关小组官员，一起商讨对

策，以妥善解决夜市卫生问题。

他说，沙亚南市政厅一直以来

都监督夜市过后的卫生情况，相信

随着该局接获此宗投诉后，未来将

更严厉把关，严惩违例者，尤其乱

丢垃圾的小贩。

"若是初犯者，市政厅将给予

一次的严重警告；童犯就可能立刻

取消小贩的营业执照，不准再继续

摆档。"�'�、

他呼吁，当地居民若裙对任何
民生问题，可随■时致电给他（013-

371 1010)投诉或反映，他将竭尽

所能提供协助，为民服务。
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